

### ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး

အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငါ့အား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်ဘိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Andrea Marie Faulkner အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရနှင့် ပြည်သူတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကဏ္ဍပေါင်းစုံ၌ ဆက်လက်တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အခြေအနေများ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်မှုပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Andrea Marie Faulkner အား ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

### ပြင်ဦးလွင် နန်းမြိုင်တော်စီ

ပင်ရင်းအထူးထူးကု - ဇန်နဝါရီ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဝေငွေ ၂၀၂၁၇၄၀၀၀ ဝေ ၃၀၅၂၉၀၀၀  
ဝန်ကြီးချုပ် - ဇန်နဝါရီ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဝေငွေ ၂၀၂၁၇၄၀၀၀ ဝေ ၃၀၅၂၉၀၀၀  
ရန်ကင်းမြို့ - ဇန်နဝါရီ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဝေငွေ ၂၀၂၁၇၄၀၀၀ ဝေ ၃၀၅၂၉၀၀၀  
မန္တလေးမြို့ - ဇန်နဝါရီ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဝေငွေ ၂၀၂၁၇၄၀၀၀ ဝေ ၃၀၅၂၉၀၀၀



မြောက်

# မျှတမှုမရှိသည့်အဆုံးအဖြတ် လက်မခံဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် စတင်ဖွဲ့စည်းစဉ်အချိန်မှစ၍ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လုံခြုံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းထားသော နိုင်ငံအားလုံးကို ကိုယ်စားပြုသည့်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီး၏ မွန်မြတ်သော ရည်ရွယ်ချက်များနှင့်အညီ ကုလသမဂ္ဂလုပ်ငန်းအဖွဲ့များသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ အရေးအရာကိစ္စများကို တော်တည့်မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်မည်ဟု ယုံကြည်ထားပါသည်။

သို့သော် ကုလသမဂ္ဂ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အချို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရေးအရာ ကိစ္စများတွင် မွန်မြတ်သော ရည်ရွယ်ချက်များကိုသွေဖည်၍ အစဉ်အဆက်ဆောင်ရွက် နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် မတ်လ ၁၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပ ခဲ့သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမား (ILO)(၃၄၄) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး တွင် လွတ်လပ်စွာ အသုံးပြုခြင်းနှင့် ဖွဲ့စည်းခွင့်ကို အသိအမှတ်ပြုရေးဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် အလုပ်သမားများကို အတင်းအကျပ် မလုပ်မနေရ အမေ့ခိုင်းစေမှု ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်တို့အား လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုမရှိကြောင်း စွပ်စွဲချက်ဖြင့် စုံစမ်း စစ်ဆေးရေးကော်မရှင်တစ်ရပ်ဖွဲ့စည်းရန်ဆုံးဖြတ်ချက်ချခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ထို့အပြင်ဧပြီလ၁ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ ၏ (၄၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် ဥရောပသမဂ္ဂက တင်သွင်းခဲ့သည့် မြန်မာ နိုင်ငံကိစ္စ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို ချမှတ်ခဲ့ပြန်ပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ် သမားရေးရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်တွင် နိုင်ငံရေးသွတ်သွင်းသည့် အချက်အလက်များ၊ မဟုတ်မမှန်သည့် စွပ်စွဲချက်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစီရင်ပိုင်ခွင့်အတွင်း ရောက်ရှိနေသောကိစ္စရပ်များ ပါဝင်နေပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ ၏ ချမှတ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုတွင် ကောင်စီ၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုတွင်ပါရှိသည့် အချက်အလက်များသည် ခိုင်လုံမှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ယင်းအဆိုကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ခံနိုင်ခြင်း မရှိပေ။

ထိုသို့ တစ်ဖက်သတ် ဆုံးဖြတ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများသည် အမှန်တကယ် အားဖြင့်ဆိုလျှင် အထူးအဆန်းတော့ မဟုတ်ပါ။ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အလိုမကျသည့် နိုင်ငံကြီးအချို့၏ အလိုကျ အစဉ်အလာမပျက် နိုင်ငံရေးအရ ထပ်ခါတလဲလဲ ဖိအားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေးကို လက်တွေ့ကျကျ ကာကွယ်ဖြင့်တင်ရန် လုပ်ဆောင်လိုခြင်းထက် အဆိုမူကြမ်းတင်သွင်းသူ၏ လိုလားချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ၏ အခြေခံမူတစ်ခုဖြစ်သည့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခြင်း အနှစ်သာရကို မျက်ကွယ်ပြုထားပါသည်။ မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးနှင့်အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပွဲတွင် မဟာ မင်းကြီးက CRPH၊ NUG နှင့် PDF တို့၏ အကြမ်းဖက်မှုများကို အသိအမှတ်ပြု သော်လည်း ကိန်းဂဏန်းများကို လျော့ပေါ့ဖော်ပြခဲ့သည့်အပြင် “လက်နက်ကိုင် ခုခံသူများ”ဟု အမည်တပ်၍ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လမ်းကြောင်းပေးကာ ဆူပူအုံကြွစေရန် လှုံ့ဆော်ခဲ့သည်။

မဟာမင်းကြီးသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏အမြင်ကို သင့်တင့်စွာ ထင်ဟပ်ဖော်ပြ ရန် မဖြစ်မနေလိုအပ်သော်လည်း အများသိထုတ်ပြန်ပြီး အချက်အလက်များကို ထည့်သွင်းဖော်ပြရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သည်မှာ ပညာရှင်ပီသမှုနှင့် သမာသမတ်ကျမှု အပေါ် မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်နေသည်။ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လျော့လျော့ ပေါ့ပေါ့ တင်သွင်းထားပြီး အကြမ်းဖက်မှု နှိမ်နင်းနေသည့်အပေါ် ပိုမိုသာသာချဲ့ကား ကာ ဓမ္မနှင့် အဓမ္မကို ပြောင်းပြန်လှန်၍ လုပ်ကြံဖန်တီးခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့က ဆုံးဖြတ်ချက်များသည် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေး တွင် ပြောင်ပြောင်တင်းတင်း ဝင်ရောက်စွက်ဖက်နေသည်ကို အထင်အရှားတွေ့မြင် နေရသည်။ ဆုံးဖြတ်ချက်တွင် သေချာစွာစိစစ်ထားခြင်းမရှိသည့် အချက်အလက် များ၊ အခြေအမြစ်မရှိသည့် စွပ်စွဲချက်များ ပါဝင်သောကြောင့် ကောင်စီ၏အခြေခံမူ များဖြစ်သည့် ဘက်လိုက်မှုမရှိရေး၊ ဓမ္မစိဋ္ဌာန်ကျကျဖြစ်ရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေး ကိစ္စကို တွယ်ရာတွင် သီးသန့်ရွေးချယ်ပြီးမပြုလုပ်ရေးတို့နှင့် ဆန့်ကျင်နေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ အကျိုးစီးပွားနှင့် ပဋိပက္ခများကို သမာသမတ် ကျစွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကုလသမဂ္ဂနှင့်လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း အချို့အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းပြု၍ လည်းကောင်း၊ အလုပ်သမား အရေးကို အကြောင်းပြု၍လည်းကောင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင် မှုနှင့်ငြိမ်းချမ်းမှုကို ထိပါးစေသောလုပ်ရပ်များအား မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လုံးဝ လက်မခံ ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း။

# ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရုပ်သိမ်းကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လုပ်ငန်းအသိအမှတ် ပြုလက်မှတ် လျှောက်ထားလာသူများကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက် ရှိပါသည်။ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရယူထားသူ ဒေါ်လှိုင်လှိုင်သင်း (ရွှေလာဘ်စာပေတိုက်) သည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ စည်းကမ်းချက်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ ညစ်ညမ်းစာများကို ထုတ်ဝေဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အတွက် ၎င်းအား ထုတ်ပေးထား သည့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၅ ရက်မှစ၍ ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်းနှင့် ၎င်းစာပေတိုက်အနေဖြင့် မီဒီယာအမျိုးအစားတစ်ခုခုကို အသုံး ပြု၍ဖြစ်စေ၊ နည်းပညာတစ်ရပ်ရပ်ကို အသုံးပြု၍ဖြစ်စေ ရေးသားထုတ်ဝေဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

# နည်းပညာဝန်ဆောင်မှု အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

- ၁။ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်သည် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအငြိမ်းစားများ၏ အငြိမ်းစားလစာများကို အချိန်ကုန်သက်သာပြီး လွယ်ကူ လျင်မြန်စွာ ထုတ်ယူနိုင်ရန်အတွက် Myanmar mobile Money (MMM) နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ Point of Sale (POS) စက်များဖြင့် ဘဏ်ခွဲပေါင်း (၂၈၀) တွင် ငွေထုတ်ပေးခြင်း / ငွေထုတ်ပေးခြင်း (Cash In/ Cash Out) တယ်လီဖုန်း ဘီလ်ဖြည့်တင်းခြင်း (Top-Up)၊ အငြိမ်းစားလစာထုတ်ပေးခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ မိုဘိုင်း အေးဂျင့်များထံတွင် လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ထုတ်ယူနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။
- ၂။ Digital Money Myanmar (Wave Money)၊ MPT Pay တို့နှင့်လည်း အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ မိုဘိုင်းအေးဂျင့် များထံတွင် အငြိမ်းစားလစာများ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။
- ၃။ ထို့အတူ OK \$၊ Mytel Pay၊ A ဘဏ်၏ A- Plus Application တို့ဖြင့်လည်း အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ အငြိမ်းစားလစာ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိပါသည်။
- ၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအငြိမ်းစားအား အချိန်ကုန်သက်သာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါရှောင်ရှားနိုင်ရေး အလေးပေး ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် စိတ်ချလုံခြုံပြီးစနစ်ကျသည့် မည်သည့်မိုဘိုင်း နည်းပညာဖြင့်မဆို အငြိမ်းစားလစာထုတ်ပေး နိုင်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအား အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုသော နည်းပညာကုမ္ပဏီများ၊ မိုဘိုင်းငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှုအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်သို့ အဆိုပြုကမ်းလှမ်းဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်

# ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၆ - ၄ - ၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီ အမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၈,၀၀၀	၁၈,၀၀၀	၈၅၃	၁၅,၃၅၄,၀၀၀
TMH	၂,၆၅၀	၂,၆၅၀					၁၅	၃၉,၇၅၀	
FMI	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၃၀၅	၂,၄၃၁,၅၀၀	EFR	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀	၅၄၂	၁,၄၀၉,၂၀၀
MTSH	၂,၇၀၀	၂,၇၀၀	၅၉၄	၁,၅၈၀,၈၀၀	AMATA	၅,၀၀၀	၅,၀၀၀	၈	၄၀,၀၀၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၇	၅၅,၃၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

# နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၄၀၂.၃		
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၈၅၀.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၆၁.၁
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၂၀၁၉.၇	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၄၉၃.၉
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၉၀.၇၅	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၅၁.၉၃
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၅၅.၁၀၉				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၄၃၈.၉၁				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၄.၄၆၈				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

# မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း သတင်းထောက်များ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်အိအိမွန်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်နင်းယုလှိုင်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလှိုင်နှင့်အဖွဲ့



# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

**နှစ်နိုင်ငံကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး**

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယ နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီ ပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Vinay Kumar သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ ၎င်း၏သံအမတ်ခန့် အပ်လွှာကိုပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်ဆံမှုတွင် ကောင်းမွန်သည့် သမိုင်းကြောင်းရှိခဲ့သည့် အခြေ အနေနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စ၊ နယ်စပ်ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ၊ ကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ဆက်လက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေ အနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု

အခြေအနေများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးတို့သည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် နှင့် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝဏ္ဏဟန်တို့တက်ရောက်ကြပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့်အတူ ဒုတိယသံရုံးအကြီးအကဲ သံမှူးကြီး Ms. Nabanita Chakrabarti နှင့် စစ်သံမှူး Colonel Ketan Arun Mohite တို့ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Vinay Kumar က ၎င်း၏သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။

□ ရှေးဖုံးမှ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ စစ်သံမှူး Colonel Anthony Egan နှင့် သံရုံးဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Bryan Bong တို့တက်ရောက်ကြသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ဆက်ဆံရေးကောင်းများကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေနှင့် နှစ်နိုင်ငံအစိုးရနှင့်

ပြည်သူတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများကို ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဆက်လက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေ၊ အကြမ်းဖက် အဖွဲ့များဖြစ်သည့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရား ပျက်စီးစေရန် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြားနိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများအပေါ် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် များ ကျူးလွန်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ အဆိုပါ အကြမ်းဖက်ကိစ္စရပ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၊ အားပေးအား မြှောက်ပြုလုပ်သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ

သော အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီ နှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေ အနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူး ကိုယ်စားလှယ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် လာရောက်ခဲ့မှုကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံအနေဖြင့် ဝမ်းမြောက် ကြိုဆိုပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍ အပြုသဘောဆောင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု

ယုံကြည်သည့်အခြေအနေ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် အာဆီယံဘုံသဘောတူညီချက် (၅)ရပ်အပေါ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည် မှန်သမျှကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အကြမ်းဖက်မှု များနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာစံနှုန်း များအတိုင်းသာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေး၍ ရနိုင်သည်မှန်သမျှကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ မြန်မာ နိုင်ငံရှိ ပြည်သူများအတွက် အာဆီယံ အသင်း၏ လူသားချင်းစာနာမှု ဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးဌာန AHA Centre မှတစ်ဆင့် အကူအညီများပေးနိုင် ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသူများနှင့် ပဋိပက္ခကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသူများရှိပြီး အစိုးရကို ကူညီမှုနှင့် ပြည်သူကိုကူညီမှုကို ကွဲပြားစွာ သိမြင်စေလိုသည့် အခြေ အနေများနှင့်ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်း ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့၏အလုပ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအစု အဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ဗဟိုဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီး ဌာန (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်

ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်းနှင့် အလုပ် အဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြ သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားပြောကြား တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင် မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်နှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမို ကရက်တစ်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်ဆိုင်ရာကိစ္စများနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီ အစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့မှအဆိုပြုသည့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှ ပြင်ဆင်လိုသည့်အချက်များအား အလွတ် သဘောဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံရေးပါတီများ အစု



အဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရှမ်း တိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်းနှင့် အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်တို့က နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားကြကာ တွေ့ဆုံပွဲကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်









နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်း တပ်မတော်(ကြည်း)ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၅) သီဟတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများအား စစ်ဆေးစဉ်။

ကျောပုံးမှ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်အောင်ဇော်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် ဇနီး၊ ဗထူးတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ သင်တန်းသား ဗိုလ်လောင်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်းသည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများအား လိုက်လံစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းဆင်းဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အနေ့လျှောက်၊ အမြန်လျှောက်ဖြင့် ချိတ်ကတ်အလေးပြုခြင်းကိုခံယူသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်းသည် တပ်မတော်(ကြည်း)ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၂၅)မှ အကောင်းဆုံးဗိုလ်လောင်းဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်းအမှတ် ၁၂၁၊ ဗိုလ်လောင်းအောင်မင်းသူအား ငွေစားဆု ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည်။

စွန့်လွှတ်စွန့်စားသည့် စိတ်ဓာတ် ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က သင်တန်းဆင်းမိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်သားများသည် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး

နှင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်များကို အဓိကနေရာက တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသူများ ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် အရေးကြီးလာပါက အသက်ကိုပစာနမထားဘဲ စွန့်လွှတ်စွန့်စားသည့်စိတ်ဓာတ်နှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသူများဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး)က လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည်နှင့်ပြည့်စုံသော အရာရှိကောင်းများ ဖြစ်အောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားခဲ့ကြပြီး တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့အသီးသီးတွင် စစ်ဘက်ခေါင်းဆောင်ငယ်များအဖြစ် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ကြမည့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် မိမိကိုပေးအပ်လာသော လုပ်ငန်းတာဝန်အပေါ် ဂုဏ်ယူတတ်ကြရန်နှင့် ပေးအပ်လာသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက်ထားမှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်သည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့်အတူ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး ရရှိထားသော လွတ်လပ်ရေးကို ဆုံးရှုံးမသွားရအောင်လည်း ခေတ်အဆက်ဆက် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လာခဲ့သော အစဉ်အလာကြီးမားသည့် တပ်မတော်ကြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အနာဂတ်တပ်မတော်၏ ခေါင်းဆောင်များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ဒို့တပ်မတော်၏ သမိုင်းကြောင်းအစဉ်အလာများကို သိရှိနားလည်ထားကြရန်လိုမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်ကို ၁၉၄၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သော ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် (BIA)မှ သန္ဓေတည်ခဲ့ပြီး ဗမာ့ကာကွယ်ရေး တပ်မတော် (BDA)၊ ဗမာ့အမျိုးသားတပ်မတော် (BNA)၊ မျိုးချစ်ဗမာ့တပ်မတော် (PBF)အဖြစ် အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် သမိုင်းစဉ်အဆက်ဆက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ရှေ့က ခိုင်မာသောအမျိုးသားအင်အားစုအဖြစ် ရပ်တည်ကာ ကိုလိုနီနယ်ချဲ့လက်အောက်က မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးရယူရာတွင် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ခဲ့သလို လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်း နိုင်ငံ

တော်အတွင်းပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းဆူပူမှုများနှင့် ပြည်ပက သွေးထိုးနှောင့်ယှက်မှုအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် အတူလက်တွဲပြီး မျိုးချစ်စိတ်၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်တို့ဖြင့် အောင်မြင်စွာ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

ခေတ်အဆက်ဆက်၊ အစိုးရအဆက်ဆက်နှင့် နိုင်ငံရေးစနစ်အမျိုးမျိုးကြားတွင် တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ရှေ့တွင် မားမားမတ်မတ်ရပ်တည်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် တပ်မတော်၏ ကောင်းမြတ်သောသမိုင်းကြောင်းအစဉ်အလာများကို သိရှိနားလည်ပြီး လက်ဆင့်ကမ်းဆက်လက်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်သွားကြရန်မှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်တစ်ရပ် မရှိမဖြစ်လိုအပ်

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ တိကျစွာ ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ထားသည့် ပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ကာကွယ်ရန်အတွက် တပ်မတော်တစ်ရပ် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပြီး တပ်မတော်သားတိုင်းသည်လည်း မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်နေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်နှင့်ပတ်သက်၍ စစ်တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၆၃) သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်က “အမျိုးသားရေးလက္ခဏာနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုများ လျော့နည်းလာမယ့်ဆိုရင် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဟာလည်း တိမ်ကောပျောက်ကွယ်သွားမှာဖြစ်တယ်။ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကင်းမဲ့ခြင်းဟာ တိုင်းပြည်နဲ့ လူမျိုးအတွက် အကြီးမားဆုံးသော အန္တရာယ်ဖြစ်တယ်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံသားတို့ရဲ့ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေးဟာ အထူးအရေးကြီးတယ်။ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ် စောင့်ထိန်းရေးဟာ ဒို့တပ်မတော်အတွက်သာမက တစ်မျိုးသားလုံးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့စွဲဖြစ်လို့ အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဆိုတာ ကိုယ့်တိုင်းပြည်၊ ကိုယ့်လူမျိုး၊ ကိုယ့်ဘာသာ၊ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှုကို ချစ်မြတ်နိုးတဲ့စိတ်၊ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးကိုထိရင် မချီအောင်နာတတ်တဲ့စိတ်ကိုယ်ကျိုးမငဲ့ဘဲ တိုင်းပြည်အတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားမယ့်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်ပဲဖြစ်တယ်။ ဒို့တပ်မတော်အနေနဲ့လည်း စတင်သန္ဓေတည် ပေါက်ဖွားလာကတည်းက မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကို အရင်းတည်ပြီး စည်းကမ်းနဲ့ အမိန့်နာခံမှုကောင်းတဲ့ တပ်မတော်ဖြစ်လို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အခိုင်မာဆုံး Institution ဖြစ်တယ်” ဟု မှာကြားခဲ့ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် မိမိတို့တာဝန်ကျရာ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များတွင် စည်းကမ်းနှင့် အမိန့်နာခံမှု ကောင်းသည်ထက်ကောင်းအောင်၊

ခိုင်မာသည်ထက် ပိုမိုခိုင်မာအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပစ္စုပ္ပန်ကာလတွင်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူတို့၏ ဆန္ဒဖြစ်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေးနှင့် နိုင်ငံ၏ အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတို့အတွက် စိန်ခေါ်မှုမျိုးစုံကို ရင်ဆိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကိုရှေးရှုကာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို ဦးလည်မသုန် ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ ထမ်းဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော “ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး” ဆိုသည့် ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် အစဉ်ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားကြရန် အလေးအနက်မှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်ကို ခေတ်မီတပ်မတော်အဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် တိုက်ပွဲစွမ်းရည်နှင့် တိုက်ပွဲစွမ်းအားများ ပြည့်စုံနေရန်လိုအပ်ပြီး တိုက်ပွဲစွမ်းရည် ပြည့်ဝစေရန် စွမ်းရည်ထက်မြက်ပြီး အရည်အချင်း ပြည့်ဝသောစစ်သည်များ လိုအပ်သည့်အတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်းစွမ်းရည် တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် တပ်မတော်သားတိုင်း အဆင့်နဲ့လျော်ညီသည့် စစ်ပညာ၊ စစ်မှုနည်းပညာရပ်များအပြင် သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အလိုက် စာပေပညာရပ်များကိုလည်း ပြည့်တွင်းတွင်သာမက ပြည်ပနိုင်ငံများတွင်ပါ ပညာတော်သင်များ စေလွှတ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း။

တိုက်ပွဲစွမ်းအားများ ပြည့်ဝစေရေးအတွက်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ခေတ်နှင့်လျော်ညီသည့် စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများကို တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ရေးအစဉ်တစိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ တပ်မတော်များနည်းတူ ရင်ပေါင်တန်းနိုင်သည့် ခေတ်မီတပ်မတော် (Standard Army)ဖြစ်အောင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အပိုင်းလိုက်၊ အကန့်အလိုက် အစီအမံများအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အင်အားရှိမှုတိုင်းပြည်အင်အားရှိမည် ဖြစ်သောကြောင့် တပ်မတော်ကို အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်အောင် တည်ဆောက်နေသည့်ကာလတွင် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ကျရာကဏ္ဍမှ သစ္စာရှိရှိ တာဝန်ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။

မတရားရယူလိုမှု

တပ်မတော်သည် ပြည်သူများလိုလားတောင့်တသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် လမ်းကြောင်းပေါ်၌ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပြည်သူက ရွေးချယ်ပေးလိုက်သော ကောင်းမွန်သည့် အစိုးရ သန့်ရှင်းသည့်အစိုးရတစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်များတွင် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအဘက်ဘက်မှ ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရဲဘော်တို့သိရှိပြီးသည့်အတိုင်း မဲမသမာမှုနှင့် တရားမဲ့အနိုင်ရလိုမှုအပေါ် တရားဝင်တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းမှုမရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏ အာဏာအရပ်ရပ်ကို မတရားရယူလိုမှုများကြောင့် စည်းကမ်းစနစ်တကျရှိသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်မှ သွေဖည်မသွားစေရေး ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အာဏာအရပ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) ခုနှစ် အရေးပေါ်ကာလပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အာဏာကို ထိန်းသိမ်းပြီးနောက်ပိုင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို စစ်ဘက်၊ အရပ်ဘက် ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းပြီး ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်နှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ စာမျက်နှာ ၆ သို့\*

● တပ်မတော်ကို ခေတ်မီတပ်မတော်အဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် တိုက်ပွဲစွမ်းရည်နှင့် တိုက်ပွဲစွမ်းအားများ ပြည့်စုံနေရန်လိုအပ်ပြီး တိုက်ပွဲစွမ်းရည်ပြည့်ဝစေရန် စွမ်းရည်ထက်မြက်ပြီး အရည်အချင်းပြည့်ဝသောစစ်သည်များ လိုအပ်သည့်အတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

● တစ်ဦးချင်းစွမ်းရည် တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် တပ်မတော်သားတိုင်း အဆင့်နဲ့လျော်ညီသည့် စစ်ပညာ၊ စစ်မှုနည်းပညာရပ်များအပြင် သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အလိုက် စာပေပညာရပ်များကိုလည်း ပြည်တွင်းတွင်သာမက ပြည်ပနိုင်ငံများတွင်ပါ ပညာတော်သင်များ စေလွှတ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ



★ စာမျက်နှာ ၅ မှ

လူမှုရေးဦးတည်ချက် (၉)ရပ်ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အရေးပေါ်ကာလ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဖြေရှင်းရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပေးကာ နိုင်ငံ့တာဝန်များကို သန့်သန့်ရှင်းရှင်းဖြင့် အနိုင်ရရှိပြီး ပြည်သူလူထုက လွတ်လပ်၍တရားမျှတစွာ ရွေးချယ်ပေးလိုက်သည့် ဒီမိုကရေစီအစိုးရထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးရန် တပ်မတော်က အတိအလင်းကြေညာထားပြီးလည်း ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်များကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်တွင် စတင်ထိန်းသိမ်းပြီးနောက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက် နောက်ပိုင်းကာလများတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒဖော်ထုတ်မှုများမှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အမျိုးမျိုးသော သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကြောင့် အစုအဖွဲ့များအလိုက် ဆူပူမှုများ၊ အကြမ်းဖက်မှု၊ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးမှုနှင့် ရက်ရက်စက်စက် တရားမဲ့သတ်ဖြတ်မှုများအထိ ဖြစ်ပွားလာခဲ့သော်လည်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် “နိုင်ငံတော်၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီသာလျှင် အနည်းဆုံး အင်အားနှင့် အနိမ့်ဆုံးအဆင့် တုံ့ပြန်အရေးယူမှု တို့ဖြင့်သာ ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအတွင်း စစ်အုပ်ချုပ်ရေးကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၆ မြို့နယ်သာ မဖြစ်မနေ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်” ကို နားလည်သဘောပေါက်ကြရန် အလေးအနက်ထား ပြောကြားလိုကြောင်း။

စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့ကျင့်

သင်တန်းကာလအတွင်းတွင် တပ်မတော် ခေါင်းဆောင်ငယ်များ၏ အဆင့်နှင့်လျော်ညီသည့် စစ်ပညာ၊ ခေါင်းဆောင်မှုပညာနှင့် အုပ်ချုပ်မှုပညာရပ်များကို သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးလိုက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် သင်ကြားလေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည့် အတတ်ပညာများကို လက်တွေ့နယ်ပယ်တွင် အမှန်တကယ် လိုက်နာကျင့်သုံးသွားကြရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ အမြဲစွဲမြဲနေစေရန် အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့ကျင့်နေရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ကြုံတွေ့ရသည့် စစ်မြေပြင်အခြေအနေနှင့် အခက်အခဲများကို အောင်မြင်စွာကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် လေ့ကျင့်ခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း၊ လေ့ကျင့်ခြင်းသည် ကျွမ်းကျင်မှု၊ ယုံကြည်မှု၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုနှင့် ရဲစွမ်းသတ္တိများကို ရရှိစေမည့် ဖြစ်သည့်အတွက် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် တစ်ဦးချင်းလေ့ကျင့်မှုများအပြင် အစုအဖွဲ့လိုက် လေ့ကျင့်မှုများကိုပါ မီးနာမှသံကောင်းမည်ဆိုသည့် လေ့ကျင့်ရေးဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မှန်မှန်ကန်ကန် နည်းစနစ်တကျ ပြင်းပြင်းထန်ထန် မခိုမကပ်ဘဲ ရသည့်အချိန်တိုင်းတွင် အမြဲလေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နေကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။

သင်တန်းကျောင်းက သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးလိုက်သည့် ပညာရပ်များသည် အခြေခံသဘောမျှသာ သင်ကြားပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် လက်တွေ့အသုံးချသည့်အခါ ခေါင်းဆောင်ငယ်များပီပီ “ထိုးထွင်းကြံဆလုပ်ဆောင်တတ်မှု၊ တီထွင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်တတ်မှုနှင့် သင်ကြားလေ့ကျင့်ခဲ့ရသည့် ပညာရပ်များကို ပေါင်းစပ်ပြီး အသုံးချဆောင်ရွက်သွားကြရန်” လိုအပ်ကြောင်း၊ လေ့ကျင့်စဉ်အခြေအနေများဖြင့် စစ်မြေပြင်တွင် ကြုံတွေ့နိုင်သည့် အခြေအနေများသည် အနည်းနှင့်အများ ကွဲလွဲနိုင်ခြင်းကြောင့် ရင်ဆိုင်ရသော အခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် စစ်အသုံးအဆောင်နှင့် စစ်အတတ်ပညာများကို လေ့လာ၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ကျွမ်းကျင်မှုရှိနေရန် လေ့ကျင့်၊ စစ်အခြေခံသဘောတရား၊ စစ်မြေပြင် စည်းကမ်းများ လိုက်နာဆိုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်(၃) ရပ်ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကိုယ်တိုင်ရော မိမိတပ်ဖွဲ့ဝင်စစ်သည်များကိုပါ တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းစေလိုကြောင်း။

စာဖတ်ခြင်းသည် ဗဟုသုတနှင့် အသိပညာကို တိုးပွားစေပြီး အတွေးအခေါ်အယူအဆများ မြင့်မားစေနိုင်ခြင်းကြောင့် စာကောင်းပေမွန်များကို အချိန်

ပေးဖတ်ရှုလေ့လာကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော် သားတစ်ယောက်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များကို အချိန်မရွေး၊ နေရာမရွေး ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည် ဖြစ်သောကြောင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိအောင်၊ ကိုယ်ခံစွမ်းအားပြည့်ဝအောင် နေထိုင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ဘဝကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် အရက်၊ ကွမ်းယာ၊ ဆေးလိပ်များကို ရှောင်ကြဉ်ကြရမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မျှတအောင်လည်း နေထိုင်စားသောက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် လေ့ကျင့်ရေးကာသာ တည်ဆောက်ပေးနိုင်သည်ဖြစ်သောကြောင့် ကိုယ်တိုင်လည်း လေ့ကျင့်နေရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ မိမိလက်အောက်ကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့ကျင့်ပေးနေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရမည့်၊ ကျွမ်းကျင်ရမည့်၊ ရဲစွမ်းသတ္တိရှိရမည့် ဆိုသည့် တပ်မတော်၏ လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်များနှင့်အညီ နေထိုင်ကျင့်ကြံပြီး တပ်မတော်ကို တိုက်စွမ်းရည်၊ တိုက်စွမ်းအား ကောင်းမွန်မြင့်မားအောင် ကြိုးစားအားထုတ်သွားကြရန် အလေးအနက်ထား မှာကြားလိုကြောင်း။

သင်တန်းကာလအတွင်း ခေါင်းဆောင်မှုပညာရပ်နှင့်ပတ်သက်သည့် အခြေခံ သဘောတရားများနှင့် ကျင့်စဉ်များကို သင်ကြားလေ့ကျင့် ပေးလိုက်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

“ခေါင်းဆောင်မှုဆိုသည်မှာ အထက်ကပေးအပ်

အရေးကြီးသည့်အတွက် ခေါင်းဆောင်တစ်ယောက် အနေဖြင့် ရှိသင့် ရှိထိုက်သည့် အရည်အသွေးကို ကောင်းမွန်တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်သွားရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဆင်ခြင်တုံတရား၊ အသိတရား၊ သတိတရား အမြဲထားပြီး ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်အောက်ကို ကွပ်ကဲခေါင်းဆောင်ရာတွင်လည်း ဖြစ်သင့်တာဖြစ်အောင်၊ မဖြစ်သင့်တာ မဖြစ်ရအောင် စေတနာထားပြီး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

လက်အောက်ငယ်သားများ၏ သက်သာချောင်ချိရေးအတွက် လူမှုရေးအခက်အခဲများကို သတိမှတ်ထားသည့် အမိန့်/ညွှန်ကြားချက်နှင့် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေမူဘောင်အတွင်းမှ မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ လက်အောက်ငယ်သားများ၏ ယုံကြည်အားကိုးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရရှိလာမည်ဖြစ်ပြီး မိမိအဖွဲ့အစည်းအပေါ် ပေးအပ်လာသောတာဝန်များကို အခက်အခဲမရှိဘဲ အောင်မြင်အောင် အထက်အောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် မိမိအဖွဲ့အစည်းက ယုံကြည်အားကိုးရသည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက်ထား မှာကြားလိုကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် တန်ဖိုးရှိသော အခြေခံစိတ်ဓာတ်နှင့် တပ်မတော်ကို ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြသည့် ရဲဘော်တို့သည် ရှိပြီးသားစိတ်ဓာတ်ကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊

❖ လက်ရှိကာလတွင် ပြည်ပနိုင်ငံအချို့နှင့် ပြည်တွင်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်ပြိုကွဲအောင် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် သွေးထိုးမြှောက်ပင့် သွေးခွဲလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်နေကြရမည်

❖ တပ်မတော်သားတိုင်းသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လိုသည့် မွန်မြတ်သည့်စိတ်ဓာတ်နှင့် မိမိတို့သဘောဆန္ဒအလျောက် ဝင်ရောက်အမှုထမ်းကြသူများဖြစ်သည့်အတွက် မိမိထမ်းဆောင်ရသည့်တာဝန်များကို ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက် မြင့်မြင့်မားမားထားပြီး ဆောင်ရွက်ကြရမည်

သည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ပြီးမြောက်အောင် မြင်အောင် လက်အောက်ငယ်သားများနှင့် အတူတကွ ဆောင်ရွက်ခြင်း” ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မှန်ကန်သည့်ခေါင်းဆောင်မှုပေးနိုင်ရန်အတွက် ခေါင်းဆောင်ကိုယ်တိုင်က စံနမူနာပြုဖြစ်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လက်အောက် ငယ် သား များအပေါ် “တပ်မှူးကောင်း စိတ်ဓာတ်နှင့် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်” ထားရှိဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း။

လက်အောက်ကို ဦးဆောင်ရာတွင်လည်း မှန်ကန်သည့်ခေါင်းဆောင်မှု ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်သည့် အမိန့်၊ မှာကြားသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပြီး မိမိအဖွဲ့အစည်းက အားကိုးရသည့် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်အောက်က ယုံကြည်အားကိုးပြီး တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်း လိုက်ပါဆောင်ရွက်သည့် ခေါင်းဆောင်မှုကိုရရှိမှသာ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုအင်အားဖြင့် မိမိအဖွဲ့အစည်း၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ခေါင်းဆောင်ကောင်း တစ်ယောက်အဖြစ် အောင်မြင်မှုရရှိရန်အတွက် ခေါင်းဆောင်မှုအင်္ဂါရပ် (၁၆)ရပ်နှင့်အညီ ကျင့်ကြံကြိုးစား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။

ခေါင်းဆောင်ဆိုသည်မှာ မိမိဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့အစည်းကို ပေးအပ်လာသောတာဝန်များဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခက်အခဲများနှင့် လိုအပ်ချက်များကို ရဲရဲစွာခံနိုင်ဆိုင်ပြီး ဦးဆောင်ဖြေရှင်းရယူဖြစ်သကဲ့သို့ ရရှိလာသည့်အကျိုးအမြတ်များကိုလည်း တာဝန်ခံရသည့် သူသာဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ကိုသိပြီး တာဝန်ကျေပွန်သည့် ခေါင်းဆောင်အခက်အခဲနှင့်ပြဿနာများအပေါ် စွန့်လွှတ်စွန့်စားသည့်စိတ်ဖြင့် တာဝန်ယူဖြေရှင်းနိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းမဆို ခေါင်းဆောင်သည်

စိတ်ဓာတ်မကောင်းပါက တိုက်စွမ်းအားလျော့နည်းနိုင်သည် ဖြစ်သောကြောင့် စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိကာလတွင် ပြည်ပနိုင်ငံအချို့နှင့် ပြည်တွင်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်ပြိုကွဲအောင် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် သွေးထိုးမြှောက်ပင့် သွေးခွဲလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်နေကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သားတိုင်းသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လိုသည့် မွန်မြတ်သည့်စိတ်ဓာတ်နှင့် မိမိတို့ သဘောဆန္ဒအလျောက် ဝင်ရောက်အမှုထမ်းကြသူများဖြစ်သည့် အတွက် မိမိထမ်းဆောင်ရသည့် တာဝန်များကို ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက် မြင့်မြင့်မားမားထားပြီး ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ရဲရဲစွာ ရင်ဆိုင်

ဆန့်ကျင်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများက မည်သို့ပင် ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် ထိုးနှက် တိုက်ခိုက်လာစေကာမူ ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်၊ ရဲဘော်စိတ်၊ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကို အသက်ပေးစောင့်ထိန်းလိုသည့် စိတ်ဓာတ်များဖြင့် သစ္စာရှိရှိ ရဲရဲစွာ ရင်ဆိုင်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် တပ်မတော်သားကောင်း တစ်ယောက်၏ ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်များကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ရပ်တည်ချက်ခိုင်မာစွာဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်က ပေးအပ်သည့် တာဝန်များကို ဂုဏ်ယူစွာ ထမ်းဆောင်ပြီး ကျေးဇူးသစ္စာကို စောင့်သိရှိသောကြရန် အလေးအနက်ထား မှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်၏ အဓိကအကျဆုံးသော လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့်အတွက် တပ်မတော်သားတိုင်းသည် စစ်ဘက်စည်းကမ်း၊ စစ်ဘက်ဥပဒေနှင့် နယ်ဘက်ဥပဒေများအပြင် ဂျီနီဗာကွန်ဗန်နှင့် ထိတွေ့ တိုက်ခိုက်မှုစည်းမျဉ်း

(Rules of Engagement-ROE) ကဲ့သို့သော နိုင်ငံတကာက လိုက်နာကြသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ ဥပဒေများကိုလည်း တန်ဖိုးထား လေးစား လိုက်နာကြရကြောင်း၊ စည်းကမ်းကောင်းမွန်သည့် အဖွဲ့အစည်းသည် ကြာရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ရည်မှန်းချက်တာဝန်ကို ပြီးမြောက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ဖြစ်သောကြောင့် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်၏ အခိုင်အမာဆုံးသော အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ရပ်တည်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် စည်းကမ်းလိုက်နာမှု၊ အမိန့်နာခံတတ်မှုတို့နှင့် ပတ်သက်၍ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်က “ ဒို့တပ်မတော်သား တစ်ဦးချင်းကအစ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကို လိုက်နာကာ စည်းကမ်းကောင်းတဲ့ တပ်မတော်၊ စည်းကမ်းရှိတဲ့အဖွဲ့အစည်း၊ စည်းကမ်းအရာမှာ စံနမူနာပြုဖြစ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် တပ်မတော်ရဲ့အစဉ်အလာကောင်းတွေကို ထိန်းသိမ်းသွားကြရမှာ ဖြစ်တယ်။ တပ်မတော်ကောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ဖို့အတွက် စစ်သားကောင်းများနဲ့ ခေါင်းဆောင်ကောင်းများကို ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းထားဖို့ လိုအပ်တယ်။ စစ်သားကောင်း တစ်ယောက် ဖြစ်ဖို့အတွက် စစ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်ဖို့လိုအပ်ပြီး စစ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်မှသာ အမိန့်နာခံတတ်မှုလည်း ရှိလာမှာဖြစ်တယ်။

ဒါ့ပြင် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ဖြစ်လာစေဖို့အတွက် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများပြည့်ဝပြီး အတွေ့အကြုံများကို အတွေးအခေါ်ကောင်းများနဲ့ ပေါင်းစပ်အသုံးချနိုင်ဖို့ ခေါင်းဆောင်မှုအင်္ဂါရပ်(၁၆)ရပ်နဲ့ ချိန်ထိုးဆောင်ရွက်သွားဖို့ လိုတယ်။ စစ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်မှုနဲ့ အမိန့်နာခံတတ်မှုနှစ်ခုကို ပေါင်းစပ်ကျင့်သုံးလိုက်နာတဲ့ အခြေခံစစ်သားကောင်းများနဲ့ အတွေးအခေါ်ကောင်းမွန်တဲ့ ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ပေါင်းစပ်တည်ဆောက်ထားတဲ့ တပ်မတော်ဟာ လည်း စွမ်းရည်ထက်မြက်တဲ့ တပ်မတော်ကောင်းတစ်ရပ်၊ ခိုင်မာမှုရှိတဲ့ အင်အားစုတစ်ခုအဖြစ် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို စွမ်းအားပြည့်ထမ်းဆောင်နိုင်မှာဖြစ်တယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် စည်းကမ်းကောင်းပြီး အမိန့်နာခံတတ်မှုကောင်းသည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးစားပြီး မိမိကွပ်ကဲရသည့်တပ်ဖွဲ့ကိုလည်း တပ်ဖွဲ့ကောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်အောင် တည်ဆောက်သွားကြရန် အလေးအနက်ထား မှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်သည် စစ်ရေးစွမ်းရည်၊ အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည်နှင့် စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်ဆိုသည့် စွမ်းရည်(၃)ရပ် ပြည့်စုံနေရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ စွမ်းရည်(၃)ရပ် ပြည့်စုံရန် တပ်တိုင်း၊ ရဲဘော်တိုင်းတွင်ရှိရမည့် အခြေခံအရည်အချင်း (၅)ပါးဖြစ်သော စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ သစ္စာ၊ စည်းလုံးမှုနှင့် စွမ်းရည်(၃)ရပ် ပြည့်စုံမှုရှိကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုစွမ်းရည်(၃)ရပ်သည် အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်နေပြီး အထူးသဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည် ပြည့်စုံကောင်းမွန်မှတစ်ဆင့် စစ်ရေးစွမ်းရည်တိုးတက်အောင်မြင်ခြင်းနှင့် စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်သည်လည်း ပိုမိုကျစ်လျစ်ခိုင်မြဲလာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့အချိန်အခါတွင် ပြည်တွင်းပြည်ပ လောက်ကောင်၊ သစ္စာဖောက်များသည် နိုင်ငံအပေါ် ဆရာဆရာကြီးများ၏ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် အသွင်အမျိုးမျိုး၊ ပုံသဏ္ဍာန်အမျိုးမျိုးဖြင့် ချုပ်ကိုင်ခိုင်းစေမှုများအတိုင်း နယ်ပယ်ပေါင်းစုံ၌ တစ်သေမတိမ်း လိုက်နာလှုပ်ရှားနေကြရသည့် တစ်နည်းအားဖြင့် အခိုင်းအစေဘဝများဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရာ အဓိကမှာ တပ်မတော်ပြိုကွဲရေးနှင့် နိုင်ငံတော်အလုံးစုံ ပျက်သုဉ်းရေး၊ ရုပ်သေးအစိုးရဖြစ်စေရေး စသည့် အကြံဆိုးများလည်း ပါဝင်နေကြောင်းကို သတိပြုကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်တွင်း စည်းရုံးရေးနှင့် အေးချမ်းစွာနေထိုင်လိုပြီး နိုင်ငံတော်၏ကျေးဇူးများကို စောင့်သိရှိသောကြသည့် ပြည်သူများအတွက် တပ်ပြင်စည်းရုံးရေးသည်လည်း မလုပ်မဖြစ်လုပ်ကြရမည့် တပ်မတော်သားတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်တစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း။



# တပ်မတော်(ကြည်း)ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၅) သီဟတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၂၅) သီဟတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် ဗထူးမြို့ တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) စစ်ရာထူးခန့်ထားရေးခန်းမဆောင်၌ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူစိုးဝင်း တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။



ဦးစီးချုပ်မှူး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင် အောင်ဇော်အေးနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးတပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်နီလင်းအောင်၊

ဗထူးတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ ကျောင်းဆင်းအရာရှိများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယ

ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူစိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောင်းဆင်းအရာရှိများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံ နှုတ်ဆက်သည်။ (ဝဲပုံ) ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူစိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သင်တန်းဆင်းအရာရှိများနှင့် အတူ ညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ညစာသုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) စစ်တီးပိုင်းအဖွဲ့က တေးသီချင်းများဖြင့် တီးမှုတ်ဖျော်ဖြေကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## + စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထို့ပြင် စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်ဆိုသည်မှာ တပ်တွင်း မိသားစုများနှင့် ပြည်သူများကိုပါ တပ်မတော်နှင့် တစ်သားတည်းဖြစ်အောင် စည်းရုံးနိုင်သည့် စွမ်းရည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်တွင်းစည်းရုံးရေး ဖော်ဆောင်ရာ တွင် တပ်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းကြီး (၄) ရပ်ဖြစ်သည့် လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေး၊ စိတ်ဓာတ်တုံ့ပြန် အဓိကထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ဘယ်သူ့ခွဲခွဲ ခွဲမကွဲ အမြဲစည်းလုံးမည် ဆိုသည့်အတိုင်း ကျစ်လျစ်ခိုင်မာစွာ တည်ဆောက်ထားကြရန်လိုကြောင်း။

မိမိကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရသည့် စစ်သည်မိသားစုများ၏ စားဝတ်နေရေးကိစ္စရပ်များတွင်လည်း အမှန်တကယ် သက်သာချောင်ချိမှုရရှိအောင် ရသင့်ရထိုက်၊ ခံစားခွင့် ခံစားထိုက်သည့်အခွင့်အရေးများရရှိအောင် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးနေခြင်းသည်လည်း တပ်တွင်းစည်းရုံးရေး ခိုင်မာအောင် လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

## ကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ နေထိုင်ကျင့်ကြံ

တပ်ပြင်စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တပ်မတော်သားပီသစွာ နေထိုင်ပြုမူပြောဆိုခြင်းကစ၍ မိမိတို့နယ်မြေဒေသအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်ပါက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ပြည်သူလူထုအား ဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးခြင်းနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်ပေးခြင်း စသည်များကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူ့အပေါ်ပြုကျင့်ရမည့် ကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီ နေထိုင်ကျင့်ကြံ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စည်းရုံးရေးစွမ်းရည် ကောင်းမွန်ခြင်းသည်လည်း အပြန်အလှန်အားဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည်နှင့် စစ်ရေးစွမ်းရည်ကိုပါ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေပြီး ပေးအပ်လာသည့် မည်သည့်တာဝန်များကိုမဆို

အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် တပ်တွင်းတပ်ပြင် စည်းရုံးရေးကို ကိုယ်စွမ်းညာဏ်စွမ်းရှိသမျှ စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက်ထားမှာကြားလိုကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပါတီစီမံကိန်းကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်ကို ခိုင်ခိုင်မာမာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းနေရန်နှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးသည် အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုရှေးရှုပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ (၆) ရပ်နှင့်အညီ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement- NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ဆက်လက်ကျင်းပနိုင်ရေး အစဉ်တစိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ငြိမ်းချမ်းရေးခြေလှမ်းသစ်အနေဖြင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကြေညာထားသည့် အဖွဲ့များကလွဲ၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် မည်သည့်ကြိုတင်ကန့်သတ်ချက်မျှမပါဘဲ ဆွေးနွေးနိုင်ရန်နှင့် ကျင်းပပြီးဖြစ်သော စိန်ရတုပြည်ထောင်စု နေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ကြရန် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ကြေညာချက်အမှတ်၊ ၁/၂၀၂၂ ဖြင့် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ခြင်းသည် တပ်မတော်အနေဖြင့် အမှန်တကယ် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုရရှိစေလိုသည့်စိတ်၊ တိုင်းရင်းသားညီနောင်များကို ညီရင်းအစ်ကိုသဖွယ် ထားရှိသည့်စိတ်ကိုရှေးရှုပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို

သိရှိထားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လုံခြုံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားများအား နှောင့်ယှက်ထိပါးတိုက်ခိုက်ချိန်မှအပ စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လ ၁ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်အထိ ထပ်မံတိုးမြှင့် ရပ်စဲလိုက်ကြောင်း ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ထားရှိပြီးလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကိုလည်း နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ငြိမ်းချမ်းရေးနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်မှတ်မထိုးရသေးသည့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များကိုပါ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီမှ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေမည့် တာဝန်ပေးအပ်မှု မှန်သမျှကိုလည်း ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း။

## ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိထမ်းဆောင်

တပ်မတော်၏မွန်မြတ်သည့် အတိတ်သမိုင်းကြောင်း အစဉ်အလာနှင့်အညီ ပစ္စုပ္ပန်ရပ်တည်ချက်အမှန်တရားကို သိရှိနားလည်ပြီး ပေးအပ်လာသော တာဝန်များကို နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အတွက် ကျေပွန်အောင် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ထမ်းဆောင်သွားရန်၊ တပ်မတော်ကို အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် ဖြစ်အောင် အစဉ်တစိုက် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ လေ့ကျင့်ခြင်းသည် ကျွမ်းကျင်မှု၊ ယုံကြည်မှု၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုနှင့် ရဲစွမ်းသတ္တိများကို ရရှိစေမည်ဖြစ်သော ကြောင့် တစ်ဦးချင်းလေ့ကျင့်မှုများအပြင် အစုအဖွဲ့လိုက်လေ့ကျင့်မှုများကိုပါ မှန်မှန်ကန်ကန် နည်းစနစ်တကျ လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ထိုးထွင်းကြံဆလုပ်ဆောင်တတ်မှု၊ တီထွင်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်တတ်မှုတို့နှင့် ပေါင်းစပ်ပြီး သင်ကြားခဲ့ရသည့်

သင်ခန်းစာများကို စစ်မြေပြင်တွင် နည်းလမ်းတကျ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်သွားရန်၊ လက်အောက်ငယ်သားများက တပ်မှူးကောင်းသဖွယ်၊ မိဘသဖွယ် အားကိုးရသည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်အောင် ခေါင်းဆောင်မှုအင်္ဂါရပ် (၁၆)ရပ်နှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ခေါင်းဆောင်မှုအရည်အသွေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ကာ တာဝန်ကိုသိပြီး တာဝန်ကျေပွန်သည့် ခေါင်းဆောင်၊ အခက်အခဲနှင့် ပြဿနာများအပေါ် စွန့်လွှတ်စွန့်စားစိတ်ဖြင့် တာဝန်ယူဖြေရှင်းနိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်များ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရန်၊ နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်က ချမှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် စည်းကမ်းဥပဒေများကိုလေးစားလိုက်နာပြီး “စည်းကမ်းကောင်းသော တပ်မတော်ဖြစ်သည်” ဆိုသည့် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်၊ တပ်မတော်၏ စွမ်းရည်သုံးရပ် တိုးတက်မြှင့်တင်စေရန် တပ်တွင်း/တပ်ပြင်စည်းရုံးရေးကို ခိုင်မာသည်ထက်ခိုင်မာအောင် ကိုယ်စွမ်းညာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ကြိုးစားတည်ဆောက်သွားကြရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူစိုးဝင်းသည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီးနောက် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားသည်။

စစ်ရေးပြအခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူစိုးဝင်းသည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးတို့နှင့်အတူ ရိပ်သာခန်းမ၌ ထူးချွန်ဆုရ ဗိုလ်လောင်းများအားတွေ့ဆုံ၍ ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# တပ်မတော်(ကြည်း)ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး)ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၅) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၂၅) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဗထူးတပ်မြို့ရှိ အဆိုပါဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း စစ်ရာထူးခန့်ထားရေးခန်းမဆောင် (Commissioning Hall)၌ ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးကြီး(ကြည်း)မှ စစ်ရာထူးခန့်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးလင်းအောင်၊ ဒုတိယတပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိချုပ်ဗိုလ်ချုပ်အောင်မျိုးသန့်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးဇော်ဝင်းနှင့် ကျောင်းဆင်း

ဗိုလ်လောင်းများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားအစီအစဉ်အရ စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်၊ ဒုတိယတပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ်နှင့် ကျောင်းအုပ်ကြီးတို့က စင်မြင့်တွင်နေရာယူကြသည်။ ဆက်လက်ပြီး စစ်ရာထူးခန့်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးလင်းအောင်က ကျောင်းဆင်းဗိုလ်လောင်းတစ်ဦးချင်းစီကို ပြန်တမ်းဝင်ခန့်အပ်လွှာများ ပေးအပ်ပြီးနောက် အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး)ကို ၁၉၄၆ ခုနှစ်တွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး

ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁ မှ ၁၆)အထိလည်းကောင်း၊ ၁၉၅၇ ခုနှစ်တွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့မှ ဗထူးတပ်မြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ပြီး ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၇ မှ ၂၈)အထိလည်းကောင်း၊ ၁၉၆၁ ခုနှစ်တွင် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို ခေတ္တရပ်ဆိုင်းခဲ့ပြီး ၁၉၆၃ ခုနှစ်တွင် ဗထူးတပ်မြို့မှ မှော်ဘီမြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကာ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၉ မှ ၅၂)အထိလည်းကောင်း၊ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် မှော်ဘီမြို့မှ ဗထူးတပ်မြို့သို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈၃ မှ ယနေ့)အထိ



ဗိုလ်လောင်းများကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကာ အရာရှိများစွာ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့ကျင်းပသည့် ပြန်တမ်းဝင်

အရာရှိခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းဆင်းဗိုလ်လောင်း ၂၀၄ ဦးကို ဒုတိယဗိုလ်အဆင့်ဖြင့် ရာထူးခန့်အပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီးများအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ တက်ရောက်

ဘားအံ ဧပြီ ၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစောမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်ဆွေထွန်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး များ၊ တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော် များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

လျှောက်ထား

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘားအံ မြို့နယ်ကျွဲကျေးရွာ ကျွဲပရိယတ္တိကမ်းနားကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက် ကပ်လှူဒါန်းပွဲသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကျွဲပရိယတ္တိ ကမ်းနားကျောင်း ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူ ဆောက်တည်ကြကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဓဇဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရကျွဲပရိယတ္တိကမ်းနားကျောင်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ အဆောင်အယောင်နှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှ၊ သားသမီးမြေးတစ်စုက လှူဒါန်းသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစောမြင့်ဦးက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များနှင့် နဝကမ္မ အလှူတော်ငွေများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။



ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်အပေါင်းတို့က ကျွဲပရိယတ္တိကမ်းနား ကျောင်းဆရာတော် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာထံမှ အနုမောဒနာတရား နာကြား၍ လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေး ဝေကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်နှင့် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ရ ဆရာတော်နှစ်ပါးအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည့် အခမ်းအနားကို ဘားအံမြို့ မိုးကယ်ကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပရာ ဦးစွာ နိုင်ငံတော် ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ကမ်းနီကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိဇာရထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ

ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ရ မိုးကယ်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ တေဇိန္ဒနှင့် အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ရ ဘဒ္ဒန္တဝိဇာရတို့အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များနှင့် အဆောင်အယောင်များ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှ သားသမီး မြေးတစ်စုက လှူဒါန်းသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မ အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက်

ကမ်းနီကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာကြား၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက် သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်တောင်နှင့် ကြာအင်းတောင်ကြားကို ဖြတ်၍ သံလွင်တံတားသုံး မြှောင့်လမ်းဆုံမှ လှာကဒေါင်ကျေးရွာသို့ ဖောက်လုပ် ထားသော ဘားအံမြို့ရောင်လမ်းအား သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ကရင်ပြည်နယ်လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ညိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဘားအံမြို့ ဘားမဲတောင်သဘာဝ အပန်းဖြေဥယျာဉ်သို့ ရောက်ရှိပြီး ကိုဗစ်အလွန်ကာလ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သဘာဝ ဥယျာဉ် ဆောင်ရွက်ထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရာ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး သူရမြင့်သူနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သဘာဝဥယျာဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ လိုက်လံရှင်းလင်း တင်ပြကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များသည် ဘားအံ မြို့ ဇွဲကပင်ပန်းခြံသို့ ရောက်ရှိပြီး အများပြည်သူစိတ် အေးချမ်းသာစွာ အနားယူအပန်းဖြေနိုင်ရေး ဇွဲကပင် ပန်းခြံအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ တက်ရောက်

စစ်တွေ ဧပြီ ၆

၂၀၂၂ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ် တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့နယ် မကျည်းကျေးရွာ မကျည်းကျွန်းမြောက်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီးနှင့် ဆရာတော် အရှင်သူမြတ်များ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်ဒေါ်အေးနုစိန် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်း၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးရာ ဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်

ရှေးဦးစွာ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဘွဲ့ တံဆိပ်တော်ရ ရမ်းဗြဲမြို့နယ် မကျည်းကျေးရွာ မကျည်းကျွန်းမြောက်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသာသန မဟာထေရ်မြတ်ထံမှ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် အမှူး ပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်ကြီးထံမှ ဩဝါဒ ကထာ နာကြားကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်

စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန်က သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ မကျည်းကျေးရွာ မကျည်းကျွန်းမြောက်ဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းတိုက်ဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသာသနအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ အဆောင်အယောင်များနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်းက အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ရရှိခြင်းအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြုလွှာနှင့် လှူဖွယ် ဝတ္ထုများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ပြည်နယ်လူမှု ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်တို့က ဘွဲ့တံဆိပ် တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲသို့ ကြွရောက်တော်မူ ကြသော တိပိဋကဓရဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တ ဣန္ဒဝါလနှင့် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိပိဋကဓရဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ် ပုလဲမြို့သစ် တိပိဋကပုလဲရောင်ရှိန် စာသင် တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဣန္ဒဝါလ မဟာထေရ်မြတ်ထံမှ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး



ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် အမှူးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက အနုမောဒနာ တရားနာယူ ကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြကာ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ အား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန်သည် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်း၊ ပြည်နယ်

အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ မကျည်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းခွဲသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်း အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ကျောင်း အတွက် လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

လားရှိုး ဧပြီ ၆

ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့၊ ပြည်နယ်ဒုတိယအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုးက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်အရ အရေးပေါ်ကာလ ဆောင်ရွက်ရန်လုပ်ငန်း များပြီးဆုံးပါက ရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌအဖွဲ့မှ အနိုင်ရပါက လွှဲပြောင်းပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင် ကော်မရှင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနတို့က ရွေးကော်မရှင်

အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ၌ သတ်မှတ်အချိန်ကာလအတွင်း ပြီးမြောက် အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူဦးရေ စာရင်း၊ မဲစာရင်းများ မှန်ကန်စေရေးတို့ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြား သည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် 'ဝ' ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ လားရှိုးခရိုင်၊ မူဆယ် ခရိုင်၊ ကျောက်မဲခရိုင် ရွေးကော်မရှင် အရာရှိများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ရွေးကော်မရှင် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ ရွေးကော်မရှင်အရာရှိများက လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို တင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြား သည်။



## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုပြီးဆုံး၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စ အင်ဒရီရာ ဖော့ခ်နာအား နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး

ဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် သံအမတ်ကြီး တာဝန်ထမ်းဆောင် စဉ်ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မြန်မာ- ဩစတြေးလျနှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ဒေသ တွင်းအခြေအနေများအပေါ် ဆွေးနွေးအမြင်ချင်း ဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။



သတင်းစဉ်



## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဝိနေးကူးမားအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဝိနေးကူးမားကို နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သံအမတ် ကြီးအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော အိန္ဒိယနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်

ပေးခြင်းခံရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ကြောင်း ပြောကြားပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတွင် ကဏ္ဍစုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်နိုင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေး ကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ် စွန့်ခွာသူများကို ပြန်လည်နေရာချထားရေးအတွက် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများ ပံ့ပိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဝိနေးကူးမား ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဝိနေးကူးမားဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နှစ်နိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကဲ့သို့ ကူးစက်မြန်ရောဂါများ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စ၊ ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်ရေးအတွက် အသွယ်အစားထိုး ခွဲစိတ်ခြင်း များကဲ့သို့သော အဆင့်မြင့်ဆေးပညာပိုင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းများ သင်ကြားနိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မည့်ကိစ္စ၊ ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်း များ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ၊ ကျန်းမာရေး စနစ် ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ဖြင့် ကမ္ဘာ့ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်တားဆီး နှိမ်နင်းရေးကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



သတင်းစဉ်



### မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဗိုလ်ချုပ်သိန်းထွန်း (အငြိမ်းစား) ဦးဆောင်သည့် အဘိုးအဘွားများ လေ့လာကြည့်ညိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
နေပြည်တော်ရှိမာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဗိုလ်ချုပ်သိန်းထွန်း(အငြိမ်းစား) ဦးဆောင်သည့် အဘိုးအဘွားများ သွားရောက် လေ့လာကြည့်ညိကြသည်။

ဦးစွာ ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာမှ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဗိုလ်ချုပ်သိန်းထွန်း (အငြိမ်းစား)၊ တာဝန်ခံ အရာရှိ ဗိုလ်မှူးသောင်းမြင့်(အငြိမ်းစား) ဦးဆောင် သည့် အဘိုးအဘွားများကို ရှင်းလင်းဆောင်၌ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒ၊ စရိယ ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒခံယူ၍ ရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီး ထွင်းထုဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန်

စကျင်ကျောက်တော်ကြီးအား အဆင့်ဆင့်တူးဖော် ခြင်းနှင့် ကျောက်တုံးတော်များ အပိုင်းအလိုက် စကျင်တောင်မှ နေပြည်တော်သို့ ရေလမ်းကြောင်း၊ ကုန်းလမ်းကြောင်းများဖြင့် ပင့်ဆောင်ခဲ့ရမှု၊ ရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်မည့် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် တော်အတွင်း ပိဋကတ်သုံးပုံ ပါဠိတော် အဋ္ဌကထာ ဋီကာကျမ်းစာများကို စကျင်ကျောက်တော်များ၌ ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ အသုံးပြု၍ ပါဠိအက္ခရာ၊ Romanize Language ဖြင့် ရေးထိုးပူဇော်မည့် အခြေအနေ၊ ပလ္လင်တော်များအား ခေတ်မီ CNC Machine များဖြင့် ပုံဖော်ထုဆောင်နေမှု၊ ဆင်းတုတော် ကြီး တည်ထားမည့် ဥယျာဉ်တော်အတွင်း၌ ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ အဆင်ပြေစေရေး အတွက် ဂန္ဓကုဋီတိုက်များ၊ ဓမ္မာရုံများ၊ မော်ကွန်း တိုက်များ၊ သုဓမ္မာဇရပ်၊ မုစလိန္နအိုင်၊ မင်္ဂလာတံတား နှင့် ရေပန်းများကို ရတနာပုံခေတ် မြန်မာ့အနုပညာ လက်ရာစုံလင်စွာဖြင့် ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သွားမည့်



အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကရုဏာကမ္ဘာ့ဘိုးဘွားရိပ်သာမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)၊ အဘိုးအဘွားများနှင့် ဝန်ထမ်း မိသားစုများက မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး မဟာတံတိုင်း နှစ်ကန်စာအတွက် အလှူငွေကျပ် ၁၅ သိန်းကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ယင်းနောက် အဘိုးအဘွားများသည် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးပုံစံငယ် များ၊ ကျောက်စာနမူနာများနှင့် ပိဋကတ်ကျောက်စာရုံ

ပုံစံငယ်များ၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ် မည့် ပုံစံအတိုင်း ပြုလုပ်ပုံဖော်ထားသည့် ဥယျာဉ် တော်အကွက်ချ ပုံစံငယ်များကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြ ပြီး ပလ္လင်တော်များနေရာချထားမှုနှင့် ခေတ်မီစက် များဖြင့် ထုဆောင်နေမှုများကို မော်တော်ယာဉ်ငယ်များ ဖြင့် လှည့်လည်လေ့လာ ကြည့်ညိကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်အကြို စတုဒိသာကျွေးမွေး၍ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲကျင်းပ



နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်အကြို စတုဒိသာ ကျွေးမွေးခြင်းနှင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦးက ယခုနှစ်သင်္ကြန်အကြိုပွဲသည် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီး ဌာန ဖွဲ့စည်းပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပ သည့် အခမ်းအနားဖြစ်ကြောင်း၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအနေဖြင့် နှစ်သစ်တွင် ပျော်ရွှင်ကျန်းမာ ကြပါစေကြောင်းနှင့် စိတ်သစ်ကိုယ်သစ်ဖြင့် နိုင်ငံ တာဝန်၊ မိသားစုတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်သူများ ဖြစ်ကြပါစေကြောင်း၊ ကမ္ဘာ

သူ ကမ္ဘာသားအားလုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသားအားလုံး လည်း ကပ်ရောဂါဘေးအန္တရာယ်အပေါင်းမှ ကင်းဝေး ပြီး ချမ်းသာသုခနှင့် ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များကလည်း နှစ်သစ်အတွက် ဆုတောင်းစကား ပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးစန်းလွင်တို့က ဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား စတုဒိသာကျွေးမွေး နေမှုများ၊ သင်္ကြန်တေးသီချင်းများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေ နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကာ အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်းလိုက် သည်။

သတင်းစဉ်

#### အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေ သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက် တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင် ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့်

အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်နေ တင်ဝင်းအောင်(ခ) ကိုပုသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Tin Win Aung” Facebook အကောင့်နှင့် တောင်သာမြို့နယ် ညောင်လှကျေးရွာနေ ဇော်လင်း အောင်(ခ)ကျွဲကြီးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Zaw Lin Aung” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေး ယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏လက်ဝေခံအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ် များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများ အား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများသိရှိနိုင်ရေး အသိပေးသတင်း ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

#### စားအုန်းဆီ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေ သည့် FOBဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်း တွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို အပတ်စဉ် ထုတ်ပြန်ပေး လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၄ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံ လက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို (အနိမ့်ဆုံး ငွေကျပ် ၅၄၄၀ မှ အမြင့်ဆုံး ငွေကျပ် ၆၂၄၀ ) ထုတ်ပြန်ထားရှိသည်။

ယခုအပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် စားအုန်းဆီဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာမှုနှင့် နိုင်ငံခြား ငွေလဲနှုန်းများ ပြောင်းလဲမှုအပေါ်အခြေခံ၍ တွက်ချက်မှုအရ ဧပြီ ၇ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းမှာ စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၅၅၀၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

အဆိုပါ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာန၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.doca.gov.mm](http://www.doca.gov.mm) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်သည်။

သတင်းစဉ်



# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၉၅ ဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

### ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၆-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာစည်းကမ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၅-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၆-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၁၃,၄၁၈) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၉၅) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၇၁) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၇,၇၃၂,၂၀၆) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၆၁၂,၀၇၉) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၀၆) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၅၉၀,၄၆၄) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ (၁) ဦးရှိပါသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၃၄) ဦးရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၅-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၂၇,၄၅၂,၃၂၃) ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၅,၄၀၁,၆၃၅) ဦး၊ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၂၂,၀၂၃,၆၈၈) ဦးနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးသူ (၁,၁၃၀,၆၉၉) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (၅-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေစုစုပေါင်း (၅၀,၅၇၉,၇၁၀) ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ၍ ရောဂါဖြစ်ပွား/ သေဆုံးမှုများအား မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားခြင်းဖြင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆခန့်အထိ လျှော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
- နိုင်ငံတကာခရီးသွားကဏ္ဍတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှုခံယူထားသူများအား ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုမှ ကွာရန်တင်းဝင်ရောက်ရမှုမှ ဖြေလျှော့ပေးခြင်း အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျှော့ပေးခြင်းများစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကျေးလက်ဒေသနှင့်ဝေးလံခက်ခဲဒေသများတွင် နေထိုင်သူများအပါအဝင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှမကျန်ရစေဘဲ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် မိဘပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာကျောင်းသူ/ကျောင်းသားများ စသည့် ဦးတည်အုပ်စုအားလုံးကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသော ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် သွားရောက်ဆက်သွယ်၍ အကြိမ်ပြည့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို

### ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၆-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၀၉) ခု	(၅၃) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၁၁) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၇၆) ခု	-
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၄၁) ခု	(၁) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၂,၃၉၉) ခု	(၁၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၂၁၈) ခု	(၇) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၈,၃၆၄) ခု	(၂၁) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁၃,၄၁၈) ခု</b>	<b>(၉၅) ဦး</b>

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေ (၅-၄-၂၀၂၂) ရက်နေ့

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု	အရေအတွက်
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၅,၄၀၁,၆၃၅) ဦး
ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၂၂,၀၂၃,၆၈၈) ဦး
ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၁,၁၃၀,၆၉၉) ဦး
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေနှင့် ထပ်ဆောင်းထိုးနှံပြီး လူဦးရေ စုစုပေါင်း	(၂၇,၄၅၂,၃၂၃) ဦး
စုစုပေါင်း ထိုးနှံပြီးသော ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပေါင်း (Vaccine Doses)	(၅၀,၅၇၉,၇၁၀) ကြိမ်

မပျက် မကွက်ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။  
• ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moh.gov.mm](http://www.moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၁၉၀၀၀၁၂	၆၅၉၆၈၄၆၇	၁၀၀၉၃၉၀
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၀၃၀၉၂၅	၄၂၄၉၇၅၆၇	၅၂၁၅၁၈
၃။	ဘရာဇီး	၃၀၀၄၀၁၂၉	၂၈၈၉၃၅၃	၆၆၀၅၈၆
၄။	ပြင်သစ်	၂၆၂၂၈၅၂၁	၂၃၆၁၅၇၉၂	၁၄၂၇၈၄
၅။	ဂျာမနီ	၂၁၉၅၆၂၈၂	၁၇၆၇၅၇၀၀	၁၃၀၉၆၉
၆။	ဗြိတိန်	၂၁၄၁၀၃၀၅	၁၉၃၃၅၉၇၈	၁၆၆၁၄၈
၇။	ရုရှား	၁၇၉၄၀၇၆၅	၁၇၀၇၀၆၄၂	၃၇၀၆၀၂
၈။	အီတလီ	၁၄၉၆၆၀၅၈	၁၃၅၃၁၅၆၇	၁၆၀၁၀၃
၉။	တူရကီ	၁၄၉၁၉၅၉၁	၁၄၅၉၈၀၄၇	၉၈၂၃၄
၁၀။	တောင်ကိုရီးယား	၁၄၅၅၃၆၄၄	စိစစ်ဆဲ	၁၈၀၃၃

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၉၉၂၀၄၀	၈၁၄၇၉၀	၄၂၆၈၁
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၀၂၆၃၂၄	၅၇၈၈၇၁၄	၁၅၅၄၆၄
၃။	မလေးရှား	၄၂၆၈၄၈၆	၄၀၆၂၁၅၄	၃၅၁၆၀
၄။	ထိုင်း	၃၇၈၁၈၇၇	၃၅၀၈၀၅၂	၂၅၇၀၀
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၈၀၂၄၄	၃၅၈၈၃၅၉	၅၉၄၂၂
၆။	စင်ကာပူ	၁၁၁၉၄၁၉	၁၀၄၆၇၃၁	၁၂၈၄
၇။	မြန်မာ	၆၁၂၀၇၉	၅၉၀၄၆၄	၁၉၄၃၄
၈။	လာအို	၁၈၈၉၈၅	၁၅၁၁၆၃	၆၈၄
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၃၇၂၃၉	၁၃၄၁၀၉	၂၁၄
၁၀။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၅၈၃၄	၁၃၂၄၄၉	၃၀၅၅



### ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့် ခန့်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှု ကြည့်ရှုအားပေး

ခန့်မြို့ ဧပြီ ၆

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်ဗျူဟာမှူး၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့နှင့်အတူ ခန့်မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ဖြေဆိုပြီးသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မိဘများအား တွေ့ဆုံအားပေးသည်။(ယာပုံ)

ပြုစုပေးထား

ထို့နောက် ခရိုင်ပညာရေး လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့နှင့်အတူ စာမေးပွဲကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ဆရာ ဆရာမ များ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆေးအကာအကွယ် ပေးအဖွဲ့တို့အားတွေ့ဆုံပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အေးချမ်းစွာဖြေဆိုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်

ရှိသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမ များအနေဖြင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ မိမိတို့တပည့်များ ပညာရေးကို ဆရာဝတ္တရားများနှင့်အညီ သင်ကြား ပြသပေးနေခြင်းကို ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ လည်း တာဝန်ကျေပွန်အောင် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်များ တွင် လူငယ်များ အသိပညာတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး အတွက် သင်တန်းများ၊ ဆွေးနွေးဟောပြောခြင်းများ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများနှင့် သင်တန်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ မိမိတို့တပည့်များ ကိုစာတတ်ရုံသာမက ပညာတတ်လူတော်လူကောင်း များ၊ ဗလင်းတန်နှင့်ပြည့်ဝသော လူငယ်များဖြစ် အောင် ပြုစုပေးထားပေးကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး၊ စစ်ဗျူဟာမှူး၊



ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် တပ်တွင်း မွေးမြူ/စိုက်ပျိုးထွက်ရှိသော ကြက်ဥ နှင့် အသီးအနှံများ လက်ဆောင်ပေးအပ်၍ ရင်းနှီး ခင်မင်စွာ နှုတ်ဆက်အားပေးခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

### ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်း ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဇီဝဗေဒ / ဘောဂဗေဒဖြေဆိုမှု ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးဇော်ဝင်း သည် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ် မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း စာစစ်ဌာနသို့ ရောက်ရှိပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့ ဇီဝဗေဒ/ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် ဖြေဆို နေမှုများနှင့် စာမေးပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး သည်။

မှာကြား

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကြီးကြပ်ရေး မှူး၊ လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် သက်ဆိုင် ရာတာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ဆုံ၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီး နိုင်ရေး ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ မိမိတို့ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများ ကိုကျေပွန်စွာဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ စာမေးပွဲဖြေဆိုကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်တို့ကို မှာကြား သည်။



ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တာဝန်ရှိသူ များအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက် ၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုမှုများ နှင့် စာမေးပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တာချီလိတ် မြို့နယ် ဆန်ဆိုင်အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ပြည်နယ် ရုံးခွဲ ပညာရေးမှူး၊ ခရိုင်/မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ အခြေခံဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ယခုကျင်းပ

လျက်ရှိသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်စွာ ပြီးမြောက်ရေးအတွက် မိမိတို့တာဝန်ကျရာ အခန်း ကဏ္ဍကို ကျေပွန်အောင် ပိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက် ကြစေလိုကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ရှိစေကာမူ၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာ၍ စည်းကမ်းလိုက်နာသော၊ အများနှင့်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တတ်သော လူတော်လူကောင်းများ ဖြစ်အောင် ပြုစုပေးထားပေးကြစေလိုပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် ဆရာ ဆရာမများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ

ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖြေကြားပြီး ကျောင်းအတွက် လိုအပ်သည့်စာသင်ဆောင် များ၊ ကျောင်းဘောလုံးကွင်း အဆင့်မြှင့်တင်ရန်ကိစ္စ များ၊ ရေတွင်း၊ ရေစင်၊ ရေသန့်စက်ဖြည့်ဆည်းပေးရန် ကိစ္စရပ်များ၊ ကျောင်းဥပဒေပိတ် ကောင်းမွန်စေရေး လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ယမန်နေ့က ကျိုင်းတုံမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၊ အမှတ်(၄)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၊ အမှတ်(၅)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း၊ အမှတ်(၆)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းများသို့သွားရောက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ အေးချမ်းစွာ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည်ကျိုင်းတုံမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ပညာရေးမှူး၊ ခရိုင်/မြို့နယ် ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ အခြေခံ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှာကြား၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အာဟာရ အားပြည့်အချို့ရည်များ တိုက်ကျွေး

တောင်ငူ ဧပြီ ၆

၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကို တောင်ငူမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနကိုးခု၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စတင် ကျင်းပရာ အတွဲ (၁) မှ ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် နှင့် အတွဲ(၇)မှ ဇီဝဗေဒဘာသာရပ်တို့ကို

ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည့် အထက(၄) စာစစ်ဌာနမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံ ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင် များက သွားရောက်ပြီး အားပြည့်အချို့ရည်များ တိုက်ကျွေးကာ အားပေးစကားများ ပြောကြား



သည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဦးနေဝင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီလွင်စိုး နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါစာစစ်ဌာနရှိ ကြီးကြပ်ရေးမှူးများ၊ ကျောင်းတာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကိုစိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းဝင်းအတွင်း နှင့် အပြင်များ၌ သက်ဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်အဖွဲ့ဝင် များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက စနစ်တကျ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။ တောင်ငူ၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှစတင်၍ ကျင်းပခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ဘောဂဗေဒဘာသာရပ်နှင့် ဇီဝဗေဒ ဘာသာရပ်ကို ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၁၉၀၆ ဦး ရှိသည့်အတွက် ဖြေဆိုမှု ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)

### ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသို့ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အားပြည့်အချို့ရည်ဘူးများ ဝေငှပေး

ညောင်လေးပင် ဧပြီ ၆

ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသို့ ဝင်ရောက် ဖြေဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယနေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက အားပြည့်အချို့ရည်များကို ဝေငှပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညောင်လေးပင်မြို့နယ်အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား စာစစ် ဌာနလေးခု ဖွင့်လှစ်ထားရာ ယနေ့တွင် ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၉၃ ဦးတို့က ပျော်ရွှင်အေးချမ်းစွာ ဖြေဆိုခဲ့ကြပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဝင်ရောက်ဖြေဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ညောင်လေးပင်မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဘုန်းမောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဒေါ်နီနီဝင်း၊ ပညာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ကျ ဆရာ ဆရာမများ က အားပြည့်အချို့ရည်ဘူးများ ဝေငှပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ နီနီဝင်း(ပြန်/ဆက်)

စာအုပ်စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ



### ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့တွင် ဇီဝဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၆၉၅၈၅ ဦးရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဇီဝဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၆၉၅၈၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာန ၂၀ နှင့် ပြည်တွင်း၌ စာစစ်ဌာန ၁၁၄၉ ခု စာစစ်ဌာန စုစုပေါင်း

၁၁၆၉ ခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုခဲ့ရာ ဇီဝဗေဒဘာသာရပ် စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းသူဦးရေ စုစုပေါင်း ၇၅၉၁၅ ဦးရှိပြီး စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့ ဇီဝဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၆၉၅၈၅ ဦးရှိကာ ဖြေဆိုသူ ရာခိုင်နှုန်း ၉၁ ဒသမ ၆၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အလိုက် ခရိုင် / မြို့နယ် / စာစစ်ဌာနနှင့် ဖြေဆိုသူဦးရေစာရင်း

ဘာသာရပ်- ဇီဝဗေဒ

ရက်စွဲ- ၆-၄-၂၀၂၂

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	ခရိုင်	မြို့နယ်	စာစစ်ဌာန အရေအတွက်	စာရင်းသွင်းဦးရေ (စာရင်းရှိ)			ဖြေဆိုသူဦးရေ			ပျက်ကွက်သူဦးရေ			ဖြေဆို ရာနှုန်း	မှတ်ချက်
					ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း		
၁	ကချင်	၄	၁၃	၄၂	၁၃၅၉	၄၇၇	၁၈၃၆	၁၃၂၈	၃၉၁	၁၇၁၉	၃၁	၈၆	၁၁၇	၉၃.၆၃%	
၂	ကယား	၂	၄	၄	၉၀	၅၄	၁၄၄	၇၂	၃၉	၁၁၁	၁၈	၁၅	၃၃	၇၅.၀၈%	
၃	ကရင်	၂	၇	၂၆	၇၉၆	၁၈၃	၉၇၉	၇၆၀	၁၆၁	၉၂၁	၃၆	၂၂	၅၈	၉၄.၀၈%	
၄	ချင်း	၂	၅	၉	၁၆၃	၂၈၂	၄၄၅	၁၁၈	၁၈၁	၂၉၉	၄၅	၁၀၁	၁၄၆	၆၇.၀၉%	
၅	စစ်ကိုင်း	၈	၃၄	၆၈	၂၅၆၄	၁၀၂၂	၃၅၈၆	၂၂၅၃	၇၃၂	၂၉၈၅	၃၁၁	၂၉၀	၆၀၁	၈၃.၂၄%	
၆	တနင်္သာရီ	၃	၁၀	၂၈	၄၃၂	၁၅၁	၅၈၃	၄၁၉	၁၃၈	၅၅၇	၁၃	၁၃	၂၆	၉၅.၅၄%	
၇	ပဲခူး(အရှေ့)	၂	၁၄	၆၃	၃၈၈၇	၁၁၆၉	၅၀၅၆	၃၇၃၆	၉၆၆	၄၇၀၂	၁၅၁	၂၀၃	၃၅၄	၉၃.၀၀%	
၈	ပဲခူး(အနောက်)	၂	၁၄	၅၃	၁၈၀၆	၅၉၁	၂၃၉၇	၁၇၂၇	၅၀၈	၂၂၃၅	၇၉	၈၃	၁၆၂	၉၃.၂၄%	
၉	မကွေး	၅	၂၄	၈၁	၄၄၈၅	၂၁၁၅	၆၆၀၀	၄၂၀၆	၁၇၂၄	၅၉၃၀	၂၇၉	၃၉၁	၆၇၀	၈၉.၀၅%	
၁၀	မန္တလေး	၇	၂၈	၁၃၉	၉၈၄၇	၃၉၆၅	၁၃၈၁၂	၉၁၇၆	၃၂၉၀	၁၂၄၆၆	၆၇၁	၆၇၅	၁၃၄၆	၉၀.၂၅%	
၁၁	မွန်	၂	၁၀	၄၆	၂၃၈၇	၄၆၂	၂၈၄၉	၂၃၃၄	၄၀၃	၂၇၃၇	၅၃	၅၉	၁၁၂	၉၆.၀၄%	
၁၂	ရခိုင်	၅	၁၇	၁၀၈	၃၈၇၀	၂၄၅၇	၆၃၂၇	၃၇၈၆	၂၀၉၉	၅၈၈၅	၈၄	၃၅၈	၄၄၂	၉၃.၀၁%	
၁၃	ရန်ကုန်	၄	၄၄	၁၀၁	၉၆၀၈	၄၅၅၈	၁၄၁၆၆	၉၀၉၂	၃၈၂၈	၁၂၉၂၀	၅၁၆	၇၃၀	၁၂၄၆	၉၁.၂၀%	
၁၄	ရှမ်း(တောင်)	၃	၂၀	၈၉	၄၀၅၇	၁၄၂၉	၅၄၈၆	၃၈၈၈	၁၂၁၃	၅၁၀၁	၁၆၉	၂၁၆	၃၈၅	၉၂.၉၇%	
၁၅	ရှမ်း(မြောက်)	၆	၁၆	၂၆	၁၅၇၈	၅၇၃	၂၁၅၁	၁၅၁၂	၄၇၆	၁၉၈၈	၆၆	၉၇	၁၆၃	၉၂.၄၂%	
၁၆	ရှမ်း(အရှေ့)	၃	၁၀	၁၇	၃၆၂	၁၅၁	၅၁၃	၃၅၃	၁၂၀	၄၇၃	၉	၃၁	၄၀	၉၂.၂၀%	
၁၇	ဧရာဝတီ	၆	၂၆	၁၉၇	၃၉၁၃	၈၂၆	၄၇၃၉	၃၈၁၄	၇၂၈	၄၅၄၂	၉၉	၉၈	၁၉၇	၉၅.၀၄%	
၁၈	နေပြည်တော်	၂	၈	၅၂	၃၀၄၆	၁၁၇၂	၄၂၁၈	၂၉၆၁	၁၀၂၈	၃၉၈၉	၈၅	၁၄၄	၂၂၉	၉၄.၅၇%	
၁၉	နိုင်ငံခြား			၂၀		၂၈	၂၈		၂၅	၂၅	၀	၃	၃	၈၉.၂၉%	
	ပြည်ထောင်စုချုပ်	၆၈	၃၀၄	၁၁၆၉	၅၄၅၅၀	၂၁၆၆၅	၇၅၉၁၅	၅၁၅၃၅	၁၈၀၅၀	၆၉၅၈၅	၂၇၁၅	၃၆၁၅	၆၃၃၀	၉၁.၆၆%	

မှတ်ချက်။ ဘာသာတွဲ (၈)တွဲ ရှိသည့်အနက် ဘာသာတွဲ (၁၊ ၂၊ ၄၊ ၇) ရှိ ကျောင်းသားများ ဖြေဆိုကြပါသည်။ ဘာသာတွဲ (၃၊ ၅၊ ၆၊ ၈) ဖြေဆိုသည့် ကျောင်းသားများ ရပ်နားပါသည်။

စာမေးပွဲကျင်းပသည့်မြို့နယ်ဦးရေနှင့် စာစစ်ဌာနဦးရေသာ ဖော်ပြထားပါသည်။

### ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့တွင် ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၀၉၃၉၃ ဦးရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဆဋ္ဌမနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၀၉၃၉၃ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာန ၂၀ နှင့် ပြည်တွင်း၌ စာစစ်ဌာန ၁၂၃၆ ခု စာစစ်ဌာန စုစုပေါင်း

၁၂၅၆ ခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုခဲ့ရာ ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းသူဦးရေ စုစုပေါင်း ၂၃၄၄၃၇ ဦးရှိပြီး စာမေးပွဲဆဋ္ဌမနေ့ ဘောဂဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၂၀၉၃၉၃ ဦးရှိကာ ဖြေဆိုသူ ရာခိုင်နှုန်း ၈၉ ဒသမ ၃၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အလိုက် ခရိုင် / မြို့နယ် / စာစစ်ဌာနနှင့် ဖြေဆိုသူဦးရေစာရင်း

ဘာသာရပ်- ဘောဂဗေဒ

ရက်စွဲ- ၆-၄-၂၀၂၂

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	ခရိုင်	မြို့နယ်	စာစစ်ဌာန အရေအတွက်	စာရင်းသွင်းဦးရေ (စာရင်းရှိ)			ဖြေဆိုသူဦးရေ			ပျက်ကွက်သူဦးရေ			ဖြေဆို ရာနှုန်း	မှတ်ချက်
					ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း	ကျောင်း	အလွတ်	ပေါင်း		
၁	ကချင်	၄	၁၆	၄၈	၆၅၄၉	၄၂၆၀	၁၀၈၀၉	၆၁၇၄	၃၄၃၈	၉၆၁၂	၃၇၅	၈၂၂	၁၁၉၇	၈၈.၉၃%	
၂	ကယား	၂	၄	၄	၃၂၃	၂၇၃	၅၉၆	၂၆၉	၁၆၂	၄၃၁	၅၄	၁၁၁	၁၆၅	၇၂.၃၂%	
၃	ကရင်	၂	၇	၂၈	၃၇၁၇	၁၂၀၂	၄၉၁၉	၃၄၂၆	၁၀၀၁	၄၄၂၇	၂၉၁	၂၀၁	၄၉၂	၉၀.၀၀%	
၄	ချင်း	၂	၅	၉	၉၅၃	၁၅၆၁	၂၅၁၄	၈၆၄	၁၀၈၆	၁၉၅၀	၈၉	၄၇၅	၅၆၄	၇၇.၅၇%	
၅	စစ်ကိုင်း	၈	၃၄	၇၂	၈၃၄၀	၄၇၆၀	၁၃၁၀၀	၇၃၃၇	၃၃၅၁	၁၀၆၈၈	၁၀၀၃	၁၄၀၉	၂၄၁၂	၈၁.၅၉%	
၆	တနင်္သာရီ	၃	၁၀	၂၈	၂၇၃၅	၁၄၁၁	၄၁၄၆	၂၆၀၂	၁၁၆၁	၃၇၆၃	၁၃၃	၂၅၀	၃၈၃	၉၀.၇၆%	
၇	ပဲခူး(အရှေ့)	၂	၁၄	၆၃	၈၇၆၉	၃၃၃၂	၁၂၁၀၁	၈၂၄၅	၂၅၆၄	၁၀၈၀၉	၅၂၄	၇၆၈	၁၂၉၂	၈၉.၃၂%	
၈	ပဲခူး(အနောက်)	၂	၁၄	၅၆	၇၀၆၁	၃၁၉၁	၁၀၂၅၂	၆၆၉၅	၂၅၅၉	၉၂၅၄	၃၆၆	၆၃၂	၉၉၈	၉၀.၂၇%	
၉	မကွေး	၅	၂၄	၈၁	၉၁၄၇	၆၃၉၆	၁၅၅၄၃	၈၄၃၈	၄၉၄၆	၁၃၃၈၄	၇၀၉	၁၄၅၀	၂၁၅၉	၈၆.၁၁%	
၁၀	မန္တလေး	၇	၂၈	၁၃၉	၁၃၇၈၄	၉၅၉၅	၂၃၃၇၉	၁၃၀၅၇	၇၈၅၁	၂၀၉၀၈	၇၂၇	၁၇၄၄	၂၄၇၁	၈၉.၄၃%	
၁၁	မွန်	၂	၁၀	၄၆	၆၈၃၄	၂၁၉၈	၉၀၃၂	၆၅၈၀	၁၈၅၀	၈၄၃၀	၂၅၄	၃၄၈	၆၀၂	၉၃.၃၃%	
၁၂	ရခိုင်	၅	၁၇	၁၂၇	၁၈၅၉၃	၁၉၃၈၅	၃၇၉၇၈	၁၈၀၃၁	၁၆၃၉၁	၃၄၄၂၂	၅၆၂	၂၉၉၄	၃၅၅၆	၉၁.၆၆%	
၁၃	ရန်ကုန်	၄	၄၄	၁၀၄	၁၂၆၈၆	၁၀၆၄၉	၂၃၃၃၅	၁၁၈၅၈	၈၄၅၉	၂၀၃၁၇	၈၂၈	၂၁၉၀	၃၀၁၈	၈၇.၀၄%	
၁၄	ရှမ်း(တောင်)	၃	၂၀	၈၉	၇၆၈၈	၃၉၃၆	၁၁၆၂၄	၇၃၁၅	၃၂၀၀	၁၀၅၁၅	၃၇၃	၇၃၆	၁၁၀၉	၉၀.၄၆%	
၁၅	ရှမ်း(မြောက်)	၆	၁၆	၂၆	၂၇၁၈	၁၆၉၄	၄၄၁၂	၂၅၃၄	၁၃၄၀	၃၈၇၄	၁၈၄	၃၅၄	၅၃၈	၈၇.၈၁%	
၁၆	ရှမ်း(အရှေ့)	၃	၁၀	၁၇	၁၁၂၆	၁၀၄၀	၂၁၆၆	၁၀၇၉	၈၅၁	၁၉၃၀	၄၇	၁၈၉	၂၃၆	၈၉.၁၀%	
၁၇	ဧရာဝတီ	၆	၂၆	၂၄၇	၂၆၅၉၆	၈၉၂၂	၃၅၅၁၈	၂၅၃၄၃	၇၂၅၅	၃၂၅၉၈	၁၂၅၃	၁၆၆၇	၂၉၂၀	၉၁.၇၇%	
၁၈	နေပြည်တော်	၂	၈	၅၂	၇၉၂၉	၅၀၇၃	၁၃၀၀၂	၇၆၅၃	၄၄၁၉	၁၂၀၇၂	၂၇၆	၆၅၄	၉၃၀	၉၂.၀၅%	
၁၉	နိုင်ငံခြား			၂၀		၁၁	၁၁		၉	၉	၀	၂	၂	၈၀.၈၅%	
	ပြည်ထောင်စုချုပ်	၆၈	၃၀၇	၁၂၅၆	၁၄၅၅၄၈	၈၈၈၈၉	၂၃၄၄၃၇	၁၃၇၅၀၀	၇၁၈၉၃	၂၀၉၃၉၃	၈၀၄၈	၁၆၉၉၆	၂၅၀၄၄	၈၉.၃၂%	

မှတ်ချက်။ ဘာသာတွဲ (၈)တွဲ ရှိသည့်အနက် ဘာသာတွဲ (၁၊ ၂၊ ၄၊ ၇) ရှိ ကျောင်းသားများ ဖြေဆိုကြပါသည်။ ဘာသာတွဲ (၃၊ ၅၊ ၆၊ ၈) ဖြေဆိုသည့် ကျောင်းသားများ ရပ်နားပါသည်။

စာမေးပွဲကျင်းပသည့်မြို့နယ်ဦးရေနှင့် စာစစ်ဌာနဦးရေသာ ဖော်ပြထားပါသည်။



နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များ ဖမ်းဆီးရမိမှု

နေပြည်တော်မှ

ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်းများအား နေ/ညမပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၅ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထွန်းထွန်းဝင်း(ခ)ပျံလွှား (ခ)ယံလေး (၄၃)နှစ်၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ် ပင်းစုကျေးရွာနေသူကို RETAY 84 FS အမျိုးအစား ပစ္စတို တစ်လက်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု၊ ၉ မမ ကျည် ၂၄ တောင့်၊ ဒီတိုနေတာ ၁၃၈ ခု၊ လက်လုပ် မိုင်းသုံးလုံး ယမ်းကြိုးတစ်ခွေနှင့် လက်လုပ်မိုင်း ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိ

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ ထွန်းထွန်းဝင်း(ခ)ပျံလွှား (ခ)ယံလေး၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ညပိုင်းတွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်ရှိ ပုလဲငွေ ရောင်ဓာတ်မြေဩဇာဆိုင်သို့ သွားရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ဆိုင်ပိုင်ရှင် ထက်လွင်(၃၆) နှစ်ကို ၉ မမ ကျည် ၁၉ တောင့်၊ ယမ်းကြိုး လေးခွေ၊ ဒီတိုနေတာ ၃၀၀ တို့ နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့်အပြင် သန်းထွန်းနောင် (၄၀) နှစ်နှင့် ချစ်စံပယ်(၄၁)နှစ်တို့အား ၉ မမ ပစ္စတို ကျည် ၃၂ တောင့်၊ လက်လုပ်မိုင်းမျိုးစုံ ၃၁ လုံး၊ ယမ်းကြိုး တစ်ခွေ၊ ယမ်းစိမ်း တစ်ထုပ်နှင့် လက်လုပ် မိုင်းပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ဆက်စပ်ပစ္စည်း များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ဧပြီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဆက်စပ်တရားခံများဖြစ်သည့် အောင်ကိုဦး (၄၅) နှစ်နှင့် အေးအေးခိုင် (၄၆)နှစ်တို့ ကို တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဘူတာရွာ၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သည်။

ဖြစ်စဉ်တွင် တရားခံ အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုး သမီး နှစ်ဦး ပေါင်းခြောက်ဦးတို့ကို ပစ္စတို တစ်လက်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု၊ ၉ မမ ကျည် ၇၅ တောင့်၊ ဒီတို နေတာ ၄၃၈ ခု၊ လက်လုပ်မိုင်း ၃၄ လုံး၊ ယမ်းကြိုး ခြောက်ခွေ၊ ယမ်းစိမ်းတစ်ထုပ်နှင့် လက်လုပ်မိုင်း ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ CRPHINUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ စေခိုင်းမှုဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရား ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ ထိတ်လန့်မှု



ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင် သောနေရာများတွင် အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှု ငါးကြိမ် ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း-

- ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်လျှပ်စစ် ရုံးအား လက်လုပ်ပုံးဖြင့် ဖောက်ခွဲခြင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်း PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ ညီညီဝင်း၏ စေခိုင်းမှုအရ တပ်ကုန်းမြို့နယ် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီရုံး အား လက်လုပ်ပုံးဖြင့် ဖောက်ခွဲခြင်း။
- ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့ အောင်ဇေယျရပ်ကွက်ရှိ ထရန်စဖော်မာအား လက်လုပ်ပုံးဖြင့် ဖောက်ခွဲခြင်း။

- ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရွှေမြို့ကျေးရွာအုပ်စု ထန်းတောကြီးကျေးရွာရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏နေအိမ်အား လက်လုပ်ပုံး ဖြင့် ဖောက်ခွဲခြင်း။
- ဧပြီ ၄ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရန်ကျန် တရားခံ ညီညီဝင်း၏စေခိုင်းမှုအရ တပ်ကုန်းမြို့နယ် ညောင်လွန်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း (ညောင်လွန်)ရှေ့ လက်လုပ်ပုံး ဖြင့် ဖောက်ခွဲခဲ့ကြောင်းဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။ လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင် သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများကို ဥပဒေ အရထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက်မှု ဆောင်ရွက်နေသူများကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက

ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ပြစ်မှု ကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၊ နောက်ကွယ် မှ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသော ဆက်စပ်တရားခံများ ကို အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ၎င်းတို့ပုန်းခိုရာ နေရာများ၊ လှုပ်ရှားသွားလာနေထိုင်မှု သတင်းများ ရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီး ပေးသူများကို ထိုက်တန်စွာ လျှို့ဝှက်၍ ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြို့ရွာများ အမြန်ဆုံး အေးချမ်းတည်ငြိမ်ရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် မေတ္တာ ရပ်ခံအပ်ပါကြောင်း အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန် ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၅ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ပင်းစုကျေးရွာရှိ တရားခံ ထွန်းထွန်းဝင်း နေအိမ်၌ သိမ်းဆည်းရမိသည့် လက်နက်/ခဲယမ်း၊ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၄ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ညောင်လွန်ကျေးရွာရှိ အထက (ညောင်လွန်) ကျောင်းဝင်းခြံစည်းရိုးအပြင်ဘက်၌ လက်လုပ်ပုံး ပေါက်ကွဲသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၅ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်ရှိ တရားခံ ထက်လွင်၏ နေအိမ်၌ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ခဲယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၅ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်ရှိ တရားခံ ထက်လွင်၏ နေအိမ်၌ သိမ်းဆည်းရမိသည့် ခဲယမ်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်း မြို့ ဗိုလ်မင်းရောင်ရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ရုံး အတွင်း၌ လက်လုပ်ပုံးပေါက်ကွဲသည့် မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်း မြို့ရှိ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီရုံး အနီး၌ လက်လုပ်ပုံး ပေါက်ကွဲသည့် မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် တပ်ကုန်း မြို့ အောင်ဇေယျရပ်ကွက်ရှိ ထရန်စဖော်မာ၌ လက်လုပ်ပုံးတွေ့ရှိသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရွှေမြို့ကျေးရွာအုပ်စု ထန်းတောကြီးကျေးရွာရှိ အပြစ်မဲ့ပြည်သူတစ်ဦး၏ နေအိမ်၌ လက်လုပ်ပုံး တွေ့ရှိသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



# စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးဝမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းအားနင်းမိပေါက်ကွဲပြီး အမျိုးသား နှစ်ဦး၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦးနှင့် ကလေးငယ် နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ငါးဦးသေဆုံး၊ အမျိုးသား တစ်ဦးဒဏ်ရာရ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆

အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများသည် အေးချမ်းစွာ နေထိုင်လျက်ရှိသော ခရီးသွားပြည်သူလူထုများကို ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိစေရန်နှင့် ဒေသတွင်းလမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ပြတ်တောက်၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအား ထိခိုက်ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်၍ အများ ပြည်သူသွားလာနေသော လမ်းမကြီးများ၊ လမ်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာရုံး များအား လက်လုပ်မိုင်း၊ လက်လုပ်မိုင်းများဖြင့် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်း၊ ပစ်ခတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲရေးလုပ်ရပ်များ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့နယ် အထက်စသာကျေးရွာနေ ဦးစိုးရာဇာ (၂၉) နှစ်မောင်းနှင့်ပြီး တစ်ရွာတည်းနေ မနွေးနွေးလင်း (၃၀) နှစ်(ဘ) ဦးမောင်အဲ(ခ)ရောင်၊ မရွန်းလဲ့ဝေ (၅) နှစ် (ဘ)ဦးစိုးရာဇာ၊ မောင်ရဲရင့်သူ (၇) နှစ်(ဘ) ဦးစိုးရာဇာ၊ မမိုးစန္ဒာမြင့်၊ သလာဘာကျေးရွာနေ ကိုပြည့်ဖြိုးဝေ(၂၄) နှစ် (ဘ)ဦးဇော်ဦးနှင့် မင်းကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်နေ ဦးသန်းဝင်းမောင် (၃၀) နှစ် (ဘ)ဦးဝင်းဆွေတို့လိုက်ပါ လာသည့် Honda Fit ယာဉ်သည် ကလေးဝ-ယာကြီးကားလမ်းအတိုင်း မင်းကင်းမြို့မှ ကလေးဝမြို့သို့ ထွက်ခွာလာစဉ် ဧပြီ ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခန့်တွင် ကလေးဝမြို့နယ် ကလေးဝ-ယာကြီးကားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် ၁၀၂ မိုင်နှင့် ၁၀၃ မိုင်ကြား သဲကြမ်းကျေးရွာအနီးသို့အရောက်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံး ပေါက်ကွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



လက်လုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ကိုစိုးရာဇာ၊ ကိုပြည့်ဖြိုးဝေ၊ မနွေးနွေးလင်း၊ မောင်ရဲရင့်သူနှင့် မရွန်းလဲ့ဝေတို့သည် မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာများကြောင့် နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ပြီး ဦးသန်းဝင်းမောင်တွင် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေး ကလေးဝ မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိကြောင်း၊ မမိုးစန္ဒာမြင့်မှာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် မိုင်းထိမှန်မှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်မှာ ကြေမှုပျက်စီးသွားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်မှ အပြစ်မဲ့ခရီးသွားပြည်သူများကို မိုင်းထောင် ဖောက်ခွဲခဲ့သူ အကြမ်းဖက်သမားများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးဝမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းအား နင်းမိ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ် ကြေမှုပျက်စီးခဲ့ပြီး ယာဉ်ပေါ် လိုက်ပါလာသူများ သေဆုံးဒဏ်ရာရမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



## အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ ပညာသင်ကြားနေမှုများကို မလိုလားသည့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက မြို့နယ်အချို့၌ ပညာရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အဆောက်အအုံများအား မိုင်းထောင်ခြင်း၊ ဖောက်ခွဲခြင်းများ ပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ်ပညာတတ် လူငယ်များ မွေးထုတ်ရေးသည်လည်း အဓိကကျသည့် အခန်းကဏ္ဍတွင်ပါဝင် သောကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ခေတ်မီဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကို ပညာ ရေးဖြင့် မြှင့်တင်တည်ဆောက်ရန်အတွက် အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် လူငယ်များ၏ ပညာ ရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် တစ်စုံတစ်ရာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကြောင့် ခေတ္တပိတ်ထားရသည့် အခြေခံပညာကျောင်းများကို ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ၏ စာသင်နှစ်နာမူ မရှိစေရေးအတွက် ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန် ချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပြီး လက်ရှိတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကိုလည်း စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုကဲ့သို့ အနာဂတ်လူငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားမှုကို အဟန့်အတားဖြစ် စေရန်အတွက် PDF အမည်ခံအကြမ်း ဖက်သမားများသည် ဆရာ ဆရာမများ

နှင့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများကို ခြိမ်းခြောက်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ပညာရေး အဆောက်အအုံများအား မိုင်းထောင် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စာမေးပွဲအဖြေလွှာများ အား ဖျက်ဆီးခြင်း စသည့် လူမဆန်သည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို မြို့နယ်အချို့ ၌ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကဝမြို့နယ် အုန်းနဲကျေးရွာ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်ရှိ အုန်းနဲ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းရှေ့၌ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက် သမားများထောင်ထားသည့် လက်လုပ် မိုင်း တစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး ပေါက်ကွဲမှု ကြောင့် အဆိုပါနေရာအနီးရောက်ရှိနေသူ သံဒင်းကျေးရွာနေ ဦးဇော်မင်းထိုက် (၃၄) နှစ် (ဘ)ဦးမြင့်သိန်းတွင် မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ဆေးဝါးကုသနိုင်ရေး အုန်းနဲတိုက်နယ် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထား ရှိကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး



ကဝမြို့နယ် အုန်းနဲ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းအနီး၌ လက်လုပ် မိုင်းတစ်လုံး ပေါက်ကွဲ၍ ဦးဇော်မင်း ထိုက် (ဒဏ်ရာရ) မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၈)ရပ်ကွက် ဘုရင့်နောင်လမ်း အမှတ်(၃)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း အနီး၌ မသင်္ကာအထုပ်များအား တွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးရာကျောင်းဝင်ပေါက် လမ်းဘေး ဗာဒံပင်အနီးမှ မသင်္ကာအထုပ် အထုပ်နှစ်ထုပ်နှင့် လမ်းတစ်ဖက်ခြမ်းမှ မသင်္ကာအထုပ် တစ်ထုပ်တို့ကို တွေ့ရှိ ရပြီး အထုပ်များအတွင်းမှ လက်လုပ်မိုင်း သုံးလုံးအား တွေ့ရှိခဲ့ရာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အများ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၃)အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းအနီး၌ လက်လုပ်မိုင်း သုံးလုံး တွေ့ရှိမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ပြည်သူအန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန် အတွက် သက်မဲ့ပြုလုပ်ရှင်းလင်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ထိုကဲ့သို့ အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာသင်ကြား မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်ကို

ဖျက်ဆီးခြင်း များပြုလုပ်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမား များကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေ နှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်











# ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

### ယမန်နေ့မှအဆက်

စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအမည်
<b>အထွေထွေကုန်စည်များ</b>	
၄၁	ပြည်ပသို့ထွက်မှုအတွက် ချိတ်ဆွဲမှုအားကို သိမ်းခြားသတ်မှတ်ထားသည့်နေရာတွင် ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းများ။
၄၂	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆိုပြု၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံခြားသို့ထွက်မှုအတွက် အပြန်အလှန်အခွန်အခများကွင်းသုံးသော နိုင်ငံခြားသံမှူးများ သို့မဟုတ် သံမှူးများ၊ ယင်းတို့၏အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သံတမန်မဟုတ်သော သံမှူးသံမှူးများအဖွဲ့အစည်းများသည် အပြန်အလှန်အခွန်အခများနှင့် အကျခံသည့်ကုန်စည်များ။
၄၃	ပြည်တွင်းရှိကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့အစည်းအမည်ဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပမှထုတ်လုပ်သည့်ကုန်စည်များ။
၄၄	ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့လျှောက်ထားသည့် သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သို့ ထောက်ပံ့သည့်ပစ္စည်းဖြင့် ထုတ်လုပ်သောကုန်စည်များ။
၄၅	နိုင်ငံတော်၏လိုအပ်ချက်အရ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ အခွန်ကင်းသွင်းခွင့်ပြုသည့်ကုန်စည်များ။
၄၆	အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ယာယီတင်သွင်းခြင်း (Temporary Admission) သို့မဟုတ် ပြန်လှေ့အကောက်ခွန် (Drawback) ခန့်ခွင့်ဖြင့် တင်သွင်းလာသောကုန်စည်များ။

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့် ကုန်စည်များမှတစ်ပါး အခြားကုန်စည်တစ်မျိုးမျိုးကို ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းဖြစ်ပါက ရောင်းရငွေအပေါ်တွင် လည်းကောင်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါက ကုန်းပေါ်ရောက်တန်ဖိုးအပေါ်တွင် လည်းကောင်း ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။ ဤဥပဒေ၏ ပုဒ်မ ၁၁ ပါ အထူးကုန်စည်တစ်မျိုးမျိုးကို ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းဖြစ်ပါက အထူးကုန်စည်ခွန်အပါအဝင်ဖြစ်သော ရောင်းရငွေအပေါ်တွင်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါက အထူးကုန်စည်ခွန်အပါအဝင်ဖြစ်သော ကုန်းပေါ်ရောက်တန်ဖိုးအပေါ်တွင်လည်းကောင်း ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။
- (ဂ) မည်သူမဆို ဤဥပဒေနှင့်အညီ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားသောကုန်စည်နှင့် ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်ခြင်းမှတစ်ပါး ပုဒ်မ ၁၁ ပါ အထူးကုန်စည်များအပါအဝင် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် ရောင်းရငွေအပေါ် ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်-
  - (၁) ကုန်စည်တင်သွင်း၍ ပြည်တွင်း၌ပြန်လည်ရောင်းချခြင်း၊
  - (၂) ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဃ) အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအား ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် မကျသင့်စေရ -

စဉ်	ဝန်ဆောင်မှုအမျိုးအမည်
<b>နိုင်ငံခြားရေးကဏ္ဍ</b>	
၁	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆိုပြု၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံခြားသို့ထွက်မှုအတွက် အပြန်အလှန် အခွန်အခများကွင်းသုံးသော နိုင်ငံခြားသံမှူးများ သို့မဟုတ် သံမှူးများ၊ ယင်းတို့၏ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သံတမန်မဟုတ်သော သံမှူးသံမှူးများအဖွဲ့အစည်းများသည် အပြန်အလှန်အခွန်အခများနှင့် အကျခံသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂	ပြည်တွင်းရှိကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့အစည်းအမည်ဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပမှထုတ်လုပ်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>ထာဝရကုန်စည်ကဏ္ဍ</b>	
၃	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လုံခြုံရေးနှင့်ဆိုင်သော ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းမှ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေမှု ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>ဝတ်ဆင်မှုနှင့်အခြားကဏ္ဍ</b>	
၄	ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ</b>	
၅	ယာဉ်များရပ်နားရန်နေရာပေးခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၆	ကုန်စည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း (ပိုက်လိုင်းဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးမှအပဖြစ်သည့်) ရုက္ခက မော်တော်ယာဉ်၊ ဓနုယာဉ်၊ ငေလတင်၊ ဝန်ပို့စက်များဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း။
၇	နေထိုင်မှု ဖွဲ့စည်းခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။

စဉ်	ဝန်ဆောင်မှုအမျိုးအမည်
၈	လမ်းအသုံးပြုခကောက်ခံသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၉	ပြည်တွင်း သို့မဟုတ် ပြည်ပခရိုင်များတွင် ခရီးသည်များကို အစိုးရအတစ်ရပ်ရပ်ရယူ၍ လေယာဉ်ဖြင့်ပို့ဆောင်သော ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၀	အများပြည်သူခရီးသည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၁	အဆိုလုက ဆောင်ရွက်သည့် ဓာတ်ကိုက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>ထည့်သွင်းမှုနှင့်ပြန်ကြားရေးကဏ္ဍ</b>	
၁၂	ထည့်သွင်းမှုဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၃	စတင်ပေးပေး၊ မဂ္ဂဇင်း၊ စာစောင်၊ သတင်းစာထုတ်ဝေရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>ကျွန်းပေးရေးကဏ္ဍ</b>	
၁၄	ခရီးသည်အလှူပြုပြင်ခြင်းအဖြစ်သည့် ကျွန်းပေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၅	ရိုးရာအကြောင်းပြင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း မျက်နှာပြင်အကြောင်းပြင် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၆	တိရစ္ဆာန်ကျွန်းပေးရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၇	အများသုံးသန့်စင်ရေး အသုံးပြုခကောက်ခံခြင်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍ</b>	
၁၈	အသက်အာမခံ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၁၉	အသေးစားငွေချေးခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၀	အရင်းအနှီးအရောင်းအဝယ်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၁	ဘဏ်နှင့်ဘဏ်သစ်မှ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်ဆောင်ရွက်နေသော ငွေချေးကြေးစာဆိုိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၂	အကောက်ခွန်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၃	အောင်ဘာလေသိန်းလုပ်ငန်း။
<b>လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးကဏ္ဍ</b>	
၂၄	စည်ပင်ကျေးဇူးတော်အတွက် ဝတ္ထုသုံးငွေရရှိခြင်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၅	ရှာဖွေဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
၂၆	ကလေးလူငယ်ပြုစုပျိုးထောင်ရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း။
<b>စက်မှုနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား</b>	
၂၇	ကုန်ကြမ်းပေး၊ ကုန်ချောပစ္စည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ။
၂၈	စက်မှုလုပ်ငန်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ။
၂၉	စတင်ပေးပေး၊ လိုင်းနှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းမရှိသော စတင်ပေးပေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသော ပျူလီကာစသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ။

- (င) ပုဒ်မခွဲ (ဃ)နှင့် ပုဒ်မခွဲ (င-၁)ပါ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ တစ်ပါး ပြည်တွင်း၌ဆောင်ရွက်သည့် အခြားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ ရောင်းရငွေအပေါ်တွင် ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။
- (င-၁) (၁) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ ဆင်းကတ် (SIM Card) ရောင်းချမှုနှင့် ဆင်းကတ်ကို စတင်အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှု (SIM Card Activation) အပေါ် ဆင်းကတ်တစ်ကတ်လျှင် ကျပ်နှစ်သောင်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် တစ်ကြိမ်တည်း ကျသင့်စေရမည်။
- (၂) အင်တာနက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းမှ ရောင်းရငွေအပေါ် တစ်ဆယ့်ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်

ကျသင့်စေရမည်။

(စ) မည်သူမဆို နိုင်ငံပိုင်မြေအား နှစ်ရှည်ငှားရမ်း၍ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်နှင့် အကျိုးတူ ပူးပေါင်း၍ဖြစ်စေ၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေတွင်ဖြစ်စေ၊ မြေပိုင်ရှင်နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ ဖြစ်စေ အခြေခံအဆောက်အအုံအား တည်ဆောက်ပြုပြင်ရောင်းချခြင်းမှ ရောင်းရငွေအပေါ်တွင် သုံးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။

(ဆ) ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ ရောင်းရငွေအပေါ်တွင် သုံးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။

(ဇ) ရွှေထည်လက်ဝတ်ရတနာများ ရောင်းချခြင်းမှ ရောင်းရငွေအပေါ်တွင်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းခြင်းအတွက် ကုန်းပေါ်ရောက်တန်ဖိုးအပေါ်တွင်လည်းကောင်း တစ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။ သို့ရာတွင် ရွှေထည် လက်ဝတ်ရတနာများကို ပြည်တွင်း၌ဝယ်ယူစဉ် သို့မဟုတ် ပြည်ပမှတင်သွင်းစဉ်က ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ပြည်တွင်း၌ ရောင်းချစဉ် သို့မဟုတ် ပြည်ပသို့တင်ပို့စဉ်ပေးဆောင်ရမည့် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ခုနစ်ခွင့် မရှိစေရ။

(ဈ) အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ယာယီတင်သွင်းခြင်း (Temporary Admission) သို့မဟုတ် ပြန်လှေ့အကောက်ခွန် (Drawback)စနစ်ဖြင့် တင်သွင်းလာသောကုန်စည်များကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြန်လည်တင်ပို့ခြင်း မပြုဘဲ ပြည်တွင်းသုံးစွဲခြင်းဖြစ်ပါက မူလကင်းလွတ်ခွင့်ပြုခဲ့သော ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ပြန်လည်ပေးဆောင်ရမည်။

၁၅။ (က) ပြည်တွင်း ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများက လှူဒါန်းငွေ၊ ထောက်ပံ့ငွေ၊ ချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကိစ္စအတွက် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကင်းလွတ်ခွင့် သို့မဟုတ် သက်သာခွင့်ပြုနိုင်သည်။

(ခ) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေအရ သမဝါယမကဏ္ဍနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ရောင်းရငွေ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရငွေထက် မပိုလျှင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် စည်းကြပ်ခြင်းမပြုရ -

- (၁) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကျသင့်သည့် ကုန်စည်များကို ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းအတွက် နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ထုတ်လုပ်ရောင်းချရငွေစုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၅၀၀ တိတိ၊
- (၂) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကျသင့်သည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ဝန်ဆောင်မှုရငွေစုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၅၀၀ တိတိ၊
- (၃) ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ရောင်းရငွေစုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၅၀၀ တိတိ၊
- (၄) အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း စံသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ အလျင်အမြန် ပေးပို့ထုတ်ယူလိုသည့် ကုန်စည်များအပေါ် အခွန်အခများ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ အနိမ့်ဆုံးတန်ဖိုးသတ်မှတ်ချက် (De-minimis Value Threshold)။

ရှင်းလင်းချက်။ (၁) နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ရောင်းရငွေ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရငွေ စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၅၀၀ ဆိုရာတွင် လုပ်ငန်းစတင်သည့်လ အပါအဝင် တစ်ဆက်တည်းဖြစ်သည့် နောင်လာမည့် ၁၂ လအတွင်း ရရှိမည့် ရောင်းရငွေ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရငွေကိုဆိုသည်။



❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

(၂) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင် ပြဋ္ဌာန်းပါရှိစေကာမူ မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စည်းကြပ်ထိုက်သည့် ရောင်းရငွေ၊ ရငွေရှိမည့်သူ သို့မဟုတ် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ခန့်မှန်းခံစားလိုသူ မည်သူမဆို မှတ်ပုံတင်ခြင်း ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၆။ မည်သူမဆို ဤဥပဒေအရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကျသင့်သည့် ကုန်စည်တစ်မျိုးမျိုးကို ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်း ခွန်ကျသင့်သည့် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့မှ နိုင်ငံခြားငွေရရှိလျှင် အဆိုပါနိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ရောင်းရငွေ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရငွေအပေါ် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ဤဥပဒေပါ သက်ဆိုင်ရာအခွန်နှုန်းများ အတိုင်းတွက်ချက်၍ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ကျပ်ငွေဖြင့် ပေးဆောင်ရမည်။

၁၇။ (က) ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအပေါ် ရုတ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရေနံစိမ်းများအပေါ် ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့်စေရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ကုန်စည်များမှအပ ကျန်ကုန်စည်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့ရောင်းချခြင်းအတွက် ရောင်းရငွေအပေါ် တွင် သုညရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျသင့် စေရမည်။ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချခြင်းအတွက် ကျသင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ကုန်စည်ကိုဝယ်ယူစဉ် သို့မဟုတ် ထုတ်လုပ်စဉ်က ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကို စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ခန့်မှန်းနိုင်သည်။ ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန် စည်းမျဉ်းများတွင် မည်သို့ဆိုစေကာမူ ပြည်ပသို့ကုန်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချ ခြင်းအတွက် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်သည် ကုန်စည် ကိုဝယ်ယူစဉ်သို့မဟုတ်ထုတ်လုပ်စဉ်ကပေးဆောင်ခဲ့သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အောက် လျော့နည်းနေပါက ပြန်အမ်းငွေတောင်းခံနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ကိုယ်တိုင် သုံးစွဲရန်အလို့ငှာ ပြည်တွင်း၌ ဝယ်ယူပြီး ပြည်ပသို့ ယူဆောင်သွားသည့်ကုန်စည်များနှင့် မသက်ဆိုင် စေရ။

(ဂ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် မစည်းကြပ်ထိုက်သည့် ရောင်းရငွေ၊ ဝန်ဆောင်မှု ရငွေပမာဏ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ။

၁၈။ ဤဥပဒေ၏အခန်း (၆) တွင် ဖော်ပြပါရှိသော စကားရပ်များ၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်သည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေတွင် ဖော်ပြ ထားသည့်အတိုင်း ဖြစ်စေရမည်။

အခန်း (၇) ဝင်ငွေခွန်

၁၉။ (က) လစာမှ နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ဝင်ငွေကျပ် ၄၈ သိန်းအထိ ရရှိသူဖြစ်လျှင် မည်သူ့ကိုမျှ ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ခြင်းမပြုရ။ ထိုသို့ စည်းကြပ်ခြင်းမပြုသဖြင့် ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် လစာဝင်ငွေဆိုင်ရာ သက်သေခံအထောက်အထားကို တောင်းခံလာပါက သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ပြည်တွင်း အခွန်များဦးစီးဌာနက ထုတ်ပေးရမည်။

(ခ) သို့ရာတွင် လစာမှ နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ဝင်ငွေကျပ် ၄၈ သိန်း အထက်ရရှိသူဖြစ်လျှင် ရရှိသည့်လစာဝင်ငွေစုစုပေါင်း အပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်။

(ဂ) Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကပ်ရောဂါ ကြောင့် နှောင့်နှေးလျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည်တိုးတက်မှုရှိလာစေရေး အားပေးမြှင့်တင်ရန်အလို့ငှာ လစာမှ နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ဝင်ငွေ ကျပ် ၄၈ သိန်း အထက်ရရှိသူဖြစ်လျှင် သို့မဟုတ် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာလုပ်ငန်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း နှင့် အခြားရလမ်းများမှဝင်ငွေဖြစ်လျှင် မည်သူ့ကိုမဆို စုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေ အပေါ် ဝင်ငွေအလွှာအလိုက် စည်းကြပ်ရမည့် အခွန်နှုန်း များကို အောက်ပါ အတိုင်းသတ်မှတ်သည် -

စဉ်	ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရန် ဝင်ငွေအလွှာ		စည်းကြပ်ရန် ဝင်ငွေခွန်နှုန်း
	မှ	ထိ	
၁	၁	၂,၀၀၀,၀၀၀	၀ ရာခိုင်နှုန်း
၂	၂,၀၀၀,၀၀၀	၁၀,၀၀၀,၀၀၀	၅ ရာခိုင်နှုန်း
၃	၁၀,၀၀၀,၀၀၀	၃၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၀ ရာခိုင်နှုန်း
၄	၃၀,၀၀၀,၀၀၀	၅၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၅ ရာခိုင်နှုန်း
၅	၅၀,၀၀၀,၀၀၀	၇၀,၀၀၀,၀၀၀	၂၀ ရာခိုင်နှုန်း
၆	၇၀,၀၀၀,၀၀၀ နှင့် အထက်		၂၅ ရာခိုင်နှုန်း

- (ဃ) ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင် ပြဋ္ဌာန်းပါရှိစေကာမူ မည်သူ မဆို မြေငှားရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အအုံငှားရမ်းခြင်းနှင့် အခန်းငှားရမ်းခြင်းတို့မှရရှိသော စုစုပေါင်းငှားရမ်းခ ရငွေ အပေါ် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာ ခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် တစ်ဆယ် ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်သီးခြားစည်းကြပ်ရမည်။ အခြား ဝင်ငွေများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ထပ်မံစည်းကြပ်ခြင်းမပြုရ။ သို့ရာ တွင် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာ နိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့် ဖြင့် ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းများ၊ ကုမ္ပဏီများ၊ သမဝါယမ အသင်းများဖြစ်ပါက အခွန်ထမ်းအမျိုးအစားအလိုက် သီးခြားသတ်မှတ်ပေးထားသော အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေ ခွန်စည်းကြပ်ရမည်။
- (င) အစုစပ်လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါက ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင် ငွေအပေါ် ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ဇယားပါ အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။
- (စ) ဤပုဒ်မပါ အခွန်နှုန်းများသည် ဝင်ငွေရရှိသူတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ဝင်ငွေအမျိုးအစား တစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သီးခြားအခွန်နှုန်း သတ်မှတ်ထားသည့် အခွန်ထမ်းများနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ။

၂၀။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) နှင့် (၂) တို့အရ အခြေခံသက်သာခွင့် ခွင့်ပြုငွေသည် ဝင်ငွေအမျိုးအစားတစ်ခုစီ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်ညီမျှသော ငွေဖြစ်ရမည်။ သို့ရာတွင် နှစ်တစ်နှစ်အတွက် အခြေခံသက်သာခွင့် ခွင့်ပြုငွေစုစုပေါင်းသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက် မပိုစေရ။

၂၁။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ သက်သာခွင့် ခွင့်ပြုငွေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

- (က) အတူနေမိဘ တစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်းစီ၊
- (ခ) အိမ်ထောင်ဖက် တစ်ဦးအတွက်သာလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်း၊
- (ဂ) သားသမီး တစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၅ သိန်းစီ။

၂၂။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ ပြည်ပနေ နိုင်ငံသား၏ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသည့် ဝင်ငွေခေါင်းစဉ်မှအပ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပြည်ပတွင်ရရှိသည့် စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအပေါ် တစ်ဆယ် ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၂၃။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကပ်ရောဂါကြောင့် နှောင့်နှေးလျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည်တိုးတက်မှုရှိလာစေရေး အားပေးမြှင့်တင်ရန် အလို့ငှာ -

- (က) အောက်ဖော်ပြပါ အခွန်ထမ်းအမျိုးအစားများနှင့်ပတ်သက် ၍ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ် ခြင်း မပြုဘဲ စုစုပေါင်းအသားတင်အမြတ်ဝင်ငွေအပေါ် ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည် -
  - (၁) မြန်မာနိုင်ငံ ကုမ္ပဏီများဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် အထူးကုမ္ပဏီ အက်ဥပဒေအရဖြစ်စေ မြန်မာ နိုင်ငံ၌ မှတ်ပုံတင်၍ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည့် ကုမ္ပဏီ၊
  - (၂) ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသား၏ လစာခေါင်းစဉ်မှတစ်ပါး အခြားဝင်ငွေ၊
  - (၃) မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်း၊
  - (၄) နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ။

(ခ) အခြေခံသမဝါယမအသင်းမှအပဖြစ်သော သမဝါယမအသင်း များ၏ အသားတင် အမြတ်ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

(ဂ) ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းစာရင်းဝင် အများပိုင်ကုမ္ပဏီများ အပေါ် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၆ အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ စုစုပေါင်းအသားတင် အမြတ်ဝင်ငွေ အပေါ် ၁၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။ ထို့ပြင် အဆိုပါကုမ္ပဏီများသည် ယခင်က ဝင်ငွေခွန် အပြည့်အဝ ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်မှုရှိပါက ရန်ကုန် စတော့အိတ်ချိန်း စာရင်းဝင်သည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မတိုင်မီ ပြီးခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (၂) နှစ်အတွက် ဝင်ငွေအမှန်ကို ဖော်ထုတ်၍ ကျသင့်ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းကျသင့်ဝင်ငွေခွန်ကို အပြည့်အဝပေးသွင်းပြီးဖြစ်ပါက အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေအရခက်ကြေးငွေ တပ်ရိုက် ခြင်း၊ တရားစွဲဆိုခြင်းတို့မှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရှိစေရမည်။

၂၄။ ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသားဖြစ်လျှင် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုရ။ ယင်း၏စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအပေါ် လစာခေါင်းစဉ်မှဝင်ငွေဖြစ်ပါက ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ အခွန်နှုန်းများအတိုင်း ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၂၅။ (က) ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့် များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေအပေါ် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ် ရမည်။ သို့ရာတွင် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကပ်ရောဂါကြောင့် နှောင့်နှေးလျက်ရှိသည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည် တိုးတက်မှု ရှိလာစေရေး အားပေးမြှင့်တင်ရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံသား မည်သူမဆို အခြေပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဝယ်ယူခြင်း၊ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရယူခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းအသစ် တည် ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းထပ်မံတိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ အတွက် အသုံးပြုသည့် ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေရလမ်းတင်ပြနိုင် သည့် ဝင်ငွေရှိပါက ယင်းဝင်ငွေအား နုတ်ပယ်ပြီး ကျန်စည်း ကြပ်မှုမှ လွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေအပေါ်တွင်လည်း ကောင်း၊ ဝင်ငွေရလမ်း တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိပါက အသုံးပြု သည့် ဝင်ငွေအပေါ်တွင်လည်းကောင်း အောက်ဖော်ပြပါ အခွန်နှုန်းအတိုင်း ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။ အသုံးပြု သည့် ဝင်ငွေအားလုံးအပေါ် ဝင်ငွေရလမ်း အတိအကျ တင်ပြနိုင်ပါက ဝင်ငွေခွန် ထမ်းဆောင်ရန်မလို။ ဤပုဒ်မ အရ အခွန်စည်းကြပ်ခြင်းသည် တရားမဝင်ရရှိသည့် ပစ္စည်းများပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်းတို့နှင့် လည်း ကောင်း၊ ငွေကြေးခဝါမျှတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူ သည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ-

စဉ်	ဝင်ငွေ(ကျပ်)		ဝင်ငွေခွန်နှုန်း
	မှ	ထိ	
၁	၁	၃၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၃ ရာခိုင်နှုန်း
၂	၃၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၆၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၅ ရာခိုင်နှုန်း
၃	၆၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၀ ရာခိုင်နှုန်း
၄	၁,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၃,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၅ ရာခိုင်နှုန်း
၅	၃,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀ နှင့်အထက်		၃၀ ရာခိုင်နှုန်း

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသောဝင်ငွေ ဆိုသည်မှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မတိုင်မီ စည်းကြပ်မှုမှ လွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေကိုဆိုသည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ အခွန်နှုန်းများသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့အထိသာ အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

(ဃ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ အခွန်နှုန်းများကို နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အခြေအနေနှင့် နိုင်ငံတကာ သက်ရောက်မှုအခြေအနေ များကိုသုံးသပ်၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန သည် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ် ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသို့ တင်ပြရမည်။

၂၆။ သမဝါယမအသင်းဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် အခြေခံသမဝါယမအသင်းများ၏ အသားတင်အမြတ်ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ် ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။



# သင်္ကြန်အထူးရထား ပြေးဆွဲမည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၆

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်သော ဧပြီ ၉ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ အများပြည်သူ နှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ထမ်းများ သွားလာမှုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် နေပြည်တော်-ရန်ကုန် သင်္ကြန် အထူးရထားအား မြန်မာ့ရထားမှ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သင်္ကြန်အထူးရထားသည် ဧပြီ ၈ ရက် ည ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော်မှထွက်ခွာ၍ ရန်ကုန်မြို့သို့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၁၇ ရက် ည ၇ နာရီတွင် ရန်ကုန်မှ နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။

ဧပြီ ၄ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်-မန္တလေး အမှတ်(၃)အဆန်း၊ အမှတ်(၄) အစုန် အမြန်ရထား၊ ဧပြီ ၁၇ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ အမှတ်(၃)အဆန်း၊ အမှတ်(၄) အစုန်အမြန်ရထား များ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၁၃ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ရန်ကုန်-ပြည်အမြန်ရထားအား ရပ်နား၍ ကျန်ရထားများ ပုံမှန်ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်သည်။

သင်္ကြန်ကာလတွင် ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားအချို့ကို ရပ်နားထားမည်ဖြစ်ရာ လက်ရှိပြေး ဆွဲနေသော မြို့ပတ်ရထား ငါးစင်းတွင် လက်ဝဲရစ်နှင့်လက်ယာရစ် မြို့ပတ်ရထားနှစ်စင်း ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်ကာလတွင် ရထားများ ကြီးမားစွာ အတွက် ကျန်သောမြို့ပတ်ရထားများကို အနားပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်-ပဲခူးရထား အား ဧပြီ ၁၃ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ရပ်နားထားမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်-အင်းစိန်-ဥက္ကံရထားကို လည်း သင်္ကြန်ကာလ၌ ယာယီရပ်နားထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ သင်္ကြန်ကာလမှာ နေပြည်တော်-ရန်ကုန် သင်္ကြန်အထူးရထား ပြေးဆွဲပေးသွားမှာ ပါ။ နေပြည်တော်ကဝန်ထမ်းတွေ ဧပြီ ၉ ရက်ကစပြီး ရုံးပိတ်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ၈ ရက် ညပိုင်းမှာ နေပြည်တော်ဘူတာကြီးကနေ ရန်ကုန်မြို့ကို သင်္ကြန်အထူးရထားပြေးဆွဲသွားဖို့ ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်ဘူတာကြီးက ဧပြီ ၁၇ ရက်ည ၇ နာရီမှာ နေပြည်တော်ကိုပြန်လည် ပြေးဆွဲသွားမှာပါ” ဟု ရန်ကုန်ဘူတာကြီးမှ ရုပ်ရှင်ချုပ် ဦးသောင်းထိုက်က ပြောသည်။

မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်ကာလတွင် ရန်ကုန်-ပြည် အမြန်ရထား ရပ်နားထား သော်လည်း အများပြည်သူသွားလာရေး အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် ပြည်စာပို့ရထား ပြေးဆွဲမှုနှင့်အတူ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းပိုင်း၌ အမှတ်(၁)အဆန်စာပို့ရထားကို ပြေးဆွဲ သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် အများပြည်သူတို့အတွက် သင်္ကြန်အထူးရထားအဖြစ် နေပြည်တော်-ရန်ကုန် အထူးရထားအား ဧပြီ ၈ ရက် ညပိုင်းနှင့် ရန်ကုန်-နေပြည်တော် အထူးရထားအား ဧပြီ ၁၇ ရက် ညပိုင်းတို့တွင် ပြေးဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ့ ရုံးရထားမှ သိရသည်။

## အာဆီယံ ဗူဆယ်ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအသင်း အုပ်စုပထမဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၆

၂၀၂၂ အာဆီယံ ဗူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု နောက်ဆုံးနေ့ကို ဧပြီ ၆ ရက်က ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ဆက်လက် ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်း အုပ်စုပထမဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။

အုပ်စုနောက်ဆုံးနေ့တွင် မြန်မာက တီမောကို ၁၀ ဂိုး -သုံးဂိုး၊ ဗီယက်နမ်က ဩစတြေးလျကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ အင်ဒို နီးရှားက ကမ္ဘောဒီးယားကို ၁၁ ဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ ထိုင်းက မလေးရှား ကို လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အုပ်စု(ခ) ပထမနေရာ အတွက် မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်တို့အပြိုင်ဖြစ်နေသလို နှစ်သင်း စလုံး ရှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရသော်လည်း မြန်မာအသင်းက သွင်းဂိုး ပိုများခဲ့သဖြင့် အုပ်စုပထမနေရာ ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမဆုံးကစားသည့်ပွဲတွင် ဗီယက်နမ်က ဩစတြေးလျကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး အနိုင်ရခဲ့သဖြင့် မြန်မာအသင်းသည် တီမောနှင့် ပွဲတွင် အနိုင်ရလဒ်အပြင် ဂိုးပြတ်သွင်းယူနိုင်ရန်ပါ ကြိုးပမ်းခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် ဂိုးများကို လှိုင်မင်း ထွန်းက လေးဂိုး၊ မျိုးသက်အောင်က သုံးဂိုး၊ သိုင်းဘွဲ့ အောင်၊ မျိုးမြင့်စိုးနှင့် ဝေဇင်ဦးတို့က တစ်ဂိုးစီ သွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာ အသင်းသည် ပထမပိုင်းမှာပင် ခုနစ်ဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရ နေပြီး ဒုတိယပိုင်းတွင် သုံးဂိုး ထပ်မံသွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အုပ်စုပွဲစဉ်များအပြီးတွင် အုပ်စု(က)၌ ထိုင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှား တို့ ရမှတ် ၁၀ မှတ်စီ တူညီနေသော်လည်း ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် ထိုင်းအသင်းက အုပ်စုပထမ၊ အင်ဒိုနီးရှားအသင်းက အုပ်စု ဒုတိယ၊ အုပ်စု(ခ) ၌ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်အသင်းတို့ ရမှတ် ခုနစ်မှတ်စီ တူညီခဲ့သော်လည်း ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် မြန်မာ အသင်းက အုပ်စုပထမ၊ ဗီယက်နမ်အသင်းက အုပ်စုဒုတိယ ရရှိကာ ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ် များကို ဧပြီ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနှင့် အင်ဒို နီးရှား၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်အသင်းတို့ တွေ့ဆုံနေသည်။

ကိုညီလေး

**မွေးစားသားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**  
 ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၊ သုံးခွစ်ပြင်ကျေးရွာ၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်နေ ဦးသောင်းစိန် [၇/ဒဂုံန(နိုင်)၁၀၅၄၈၆]-ဒေါ်မြဖြူ[၇/ဒဂုံန(နိုင်)၂၈၃၉၅]တို့၏ မွေးစားသားဖြစ်သူ မောင်ငြိမ်းချမ်းသု(ခ)ဂျွန်ကလီ အား ၃၀-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစ၍ အပြီးတိုင်းစွန့်လွှတ် လိုက်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။  
**ဦးသောင်းစိန်**  
**စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသီးခံပါ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၃၃)၊ ယောမင်းကြီး(၂)လမ်းဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း (၆၀ ငှာ x ၆၀ ဖီ)ရှိ ဦးသီဟဦး(ခ)ဦးသီဟဦး(နိုင်)၀၉၇၀၇၃ အမည်ပေါက် ဂရုန် မြေကွက်အား ဦးသီဟဦးထံမှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် [၁၂/ဒဂုံကမ (နိုင်)၀၉၃၂၈၄]က တရားဝင်မခွဲစိတ်ရသေးသော (၆၀ ငှာ x ၆၀ ဖီ) (ခေါင်းရင်း ဘက်အခြမ်း)မြေကွက်နှင့် မြေပေါ်ရှိ အိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို လက်ရှိပိုင်ဆိုင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိကြောင်းနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှု အရွယ်အရင်းကင်းရှင်းပြီး ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ကတိပြုသူ ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် [၁၂/ဒဂုံကမ(နိုင်)၀၉၃၂၈၄] ထံမှ အပြီးအိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်သန်းဝင်း [၁၂/ကမတ(နိုင်) ၀၃၈၇၆၈]က ရောင်းဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရောင်းချခွင့်မရှိကြောင်းနှင့် ဆိုင်ရေး ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများတင်ပြပြီး ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိ ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်သန်းဝင်း (LL.B, D.B.L, D.I.L, D.I.R)**  
**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-စဉ်၃၂)**  
**အမှတ်(၁၅၅၅) ဖိုးရာစာ(၃)လမ်း ၄၃-ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံ။**  
**ဖုန်း-၀၉-၅၅၃၃၇၀၀၀၇**

**ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ မြန်မာအိမ်ရာ မြန်မာ(၃)လမ်း၊ တိုက်(၇)၊ အခန်း(၂၀၄)၊ ဒုတိယထပ်တိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
 အထက်ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရောင်းသူ ဒေါ်ဝင်းဝါဝါစော် [၁၂/သယက(နိုင်)၁၅၄၆၀၆]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်းမူရင်း များနှင့် တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အထက်ပါတိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ဥပဒေနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ဝင်းဝါဝါ(LL.B,D.B.L)**  
**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၂၈၄)**  
**အမှတ်(၄၆)(ပထမထပ်)၊ မဟာဗန္ဓုလုပ်နံ့ခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၁၀၃၃၃၃၊ ၀၉-၇၈၈၇၀၄၄၉**

**အများသိစေရန်သတ်ပေးကြေညာချက်**  
 ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူသည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်(၈၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈/က)၊ အကျယ်အဝန်း (အလျား ၆၀ x အနံ ၆၀ ဖီ) အကျယ်ရှိ ဒေါ်ညွှန့်(စီအက်စ်-၂၀၇၈၃၃) အမည်ပေါက်၊ မြေအမျိုး အစား-ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း များအားလုံး၏အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ဆက်စပ်စာချုပ်အဆက်ဆက်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့် ဦးသန်းထိုက် [၁၀/ကမရ(နိုင်)၀၅၈၃၆၇]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအိုင်ဝယ်ယူရန် အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ မည်သူမဆို အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ ဤကြော်ငြာပါပြီး (၇)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း)များနှင့်တကွ တရားဝင် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ထိုရက် ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးသန်းထိုက်**  
**LL.B,DBL,DML,DIL,DIPL,D.A.Psy**  
**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၂၆၁)**  
**အခန်း-၁၆(ခ)၊ ပထမထပ်၊ အမှတ်(၅၅)၊ မဟာဗန္ဓုလုပ်နံ့ခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**  
**ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၆၂၈၉၇**

**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန**  
 ဒုတိယဦးစီးမှူး(လစာနှုန်း)၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀-၂၂၆၀၀၀ (၂၀၀)နေရာ၊ ဒုတိယလက်ထောက်ဦးစီးမှူး(မွေးမြူရေးပညာရှင်)၊ စိုက်ပျိုးရေး ပညာရှင်(လစာနှုန်း) ၁၈၀၀၀၀-၂၀၀၀၀-၁၉၀၀၀၀ (၁၂၀)နေရာ၊ ဒုတိယ လက်ထောက် ကြီးကြပ်ရေးမှူး(ကျွမ်းကျင်) (လစာနှုန်း) ၁၈၀၀၀၀-၂၀၀၀၀-၁၉၀၀၀၀ (၉၅)နေရာ၊ စာတံခွဲခန်းကျွမ်းကျင်-၄(လစာနှုန်း) ၁၈၀၀၀၀-၂၀၀၀၀-၁၉၀၀၀၀ (၁၄၅)နေရာ၊ အငယ်တန်းစာရေး(လစာနှုန်း)၁၈၀၀၀၀-၂၀၀၀၀-၁၉၀၀၀၀ (၁၄၄)နေရာတို့အတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးချုပ်(ဌာနခွဲများ)တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော အောက်ဖော်ပြပါ ရာထူးနေရာများ အတွက် သတ်မှတ်ပညာအရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသူများ လျှောက်ထားနိုင် ပါသည်-
- | လျှောက်ထားနိုင်သည့်ရာထူး                       | ပညာအရည်အချင်း   | အရေအတွက် |
|--|---|----------|
| (က) ဒုတိယဦးစီးမှူး                             | တိရစ္ဆာန်ဆေးသိပ္ပံဘွဲ့ (B.V.Sc) ၂၀၀ ဦး<br>တိရစ္ဆာန်ဆေးပညာဘွဲ့ (D.V.M)   |          |
| (ခ) ဒုတိယလက်ထောက် ဦးစီးမှူး                    | မွေးမြူရေးပညာဘွဲ့ (B.A.Sc) ၁၀၀ ဦး<br>(မွေးမြူရေးပညာရှင်)                |          |
| (ဂ) ဒုတိယလက်ထောက် ဦးစီးမှူး                    | စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဘွဲ့ (B.Agr.Sc.) ၂၀ ဦး                               |          |
| (ဃ) ဒုတိယလက်ထောက် ကြီးကြပ်ရေးမှူး (ကျွမ်းကျင်) | B.Sc(Zoology) ၉၅ ဦး   |          |
| (င) စာတံခွဲခန်းကျွမ်းကျင်-၄                    | B.Sc. (Chemistry) ၁၅ ဦး<br>B.Sc. (Biochemistry)<br>B.Sc. (Microbiology) |          |
| (စ) အငယ်တန်းစာရေး စုစုပေါင်း                   | တက္ကသိုလ်တစ်ခုမှတစ်ဆင့် ရရှိပြီးသူ ၁၄၄ ဦး                               | ၅၇၅ ဦး   |

- ၂။ ဖော်ပြပါရာထူးနေရာများအတွက်လျှောက်ထားသူသည်-
- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) ၁၄-၂၀၂၂ ရက်တွင် အသက်(၃၂)နှစ်ထက်မကြီးသူ ဖြစ်ရမည် ဖြစ်ပြီး မဟာဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ပါက အသက်(၃၅)နှစ်ထက် မကြီးသူဖြစ်ရမည်။
  - (ဂ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး အကျင့်စာရိတ္တကောင်းသူဖြစ်ရမည်။
  - (ဃ) နေရာဒေသမရွေးသွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။
- ၃။ သတ်မှတ်ထားသော လျှောက်လွှာပုံစံဖြင့်သာ လျှောက်ထားရမည်။ သတ်မှတ်ထားသော လျှောက်လွှာပုံစံကိုဤဦးစီးဌာန၏ ရုံးချုပ်(နေပြည်တော်) တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများတွင် ရယူနိုင်ပြီး ရုံးချုပ် (နေပြည် တော်) တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများသို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြပါပုံစံ ပူးတွဲပါရှိရမည်-
- (က) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ
  - (ခ) အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားမိတ္တူ
  - (ဂ) တစ်လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့ဆိုင်ခံအရွယ် ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံ
  - (ဃ) သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်နှင့် ရဲစခန်းတို့မှ တစ်လအတွင်းရရှိသည့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း ထောက်ခံချက်မူရင်း
  - (င) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ (မူရင်းများကို လူတွေ့စစ်ဆေးသည့်အခါ တင်ပြရမည်)
  - (စ) အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ
  - (ဆ) အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းမိတ္တူ
  - (ဇ) ဒေသန္တရကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ကျန်းမာကြောင်း ထောက်ခံချက် မူရင်း
  - (ဈ) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက မိမိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ဌာန၏ ထောက်ခံချက် (မူရင်း)
  - (ည) ဒုတိယဦးစီးမှူးရာထူးအတွက် ဤဦးစီးဌာနတွင် အနည်းဆုံး (၅)နှစ် အမှုထမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း ကိုယ်တိုင်ရေးဝန်ခံကတိ
  - (ဋ) ဒုတိယလက်ထောက်ဦးစီးမှူး၊ ဒုတိယလက်ထောက်ကြီးကြပ် ရေးမှူး၊ အငယ်တန်းစာရေးရာထူးအတွက် ဤဦးစီးဌာနတွင် အနည်းဆုံး (၃)နှစ် အမှုထမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း ကိုယ်တိုင်ရေး ဝန်ခံကတိ

၅။ လျှောက်လွှာများကိုညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦး စီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ်(၃၆)၊ နေပြည်တော်နှင့် သက်ဆိုင်ရာတိုင်း ဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများသို့(၃၀-၄-၂၀၂၂)ရက် နောက်ဆုံး ထား၍ပေးပို့ရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျပေးပို့လာသော လျှောက်လွှာများနှင့် သတ်မှတ်ချက်နှင့်မကိုက်ညီသော လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၆။ ရေးဖြေအရည်အချင်းစစ်စစ်ပွဲကိုနေပြည်တော်(ရုံးချုပ်)၊ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာနမှူးရုံးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးဌာနမှူးရုံး တို့တွင် (၇-၅-၂၀၂၂)ရက် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး (၆-၅-၂၀၂၂)ရက် ရုံးချိန်အတွင်း မိမိတို့ဖြေဆိုရန် အဆိုပြုထားသည့် စာစစ်ဌာနများသို့ လူကိုယ်တိုင် မပျက်မကွက် သွားရောက်သတင်းပို့ရန်နှင့် ၎င်းရက်တွင် လူတွေ့စစ်ဆေးမည့်အချိန်အား ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ်(၃၆)၊ နေပြည်တော်သို့လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၆၇-၃၄၁၅၆၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၈၄၆၇ တို့သို့ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်း နိုင်ပါသည်။

မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

**သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၈/အေ)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၁)၊ ဆီးလိုင်ဂင်အိမ်ရာ၊ ဒေါ်သော(၀.၀၉၂)ဧကအကျယ်ရှိ နှစ်(၆၀)ကျော်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ စာကျိခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး၏ အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူများ ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူများဖြစ်ကြသော ဒေါ်အေးသီတာဝင်း [၁၂/သယက(နိုင်)၁၁၆၂၅၂]၊ ဒေါ်ခင်မြူစင် [၁၂/လမမ(နိုင်)၁၁၃၅၂၀၈] တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေပြီးဖြစ်ပါရှိ ကြောင်း ကတိပြုသည့်နေ့မှ (၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ခင်မြူစင်**  
**LL.B,D.B.L**  
**(စဉ်-၁၀၃၀၀)**  
**ဒေါ်ခင်မြူစင်**  
**LL.B,D.B.L**  
**(စဉ်-၀၆၅၅၀၅)**  
**ဒေါ်အေးသီတာဝင်း**  
**LL.B**  
**(စဉ်-၃၀၃၅၅)**

**အပြင်ထွက်တိုင်း**

**ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း(MASK) ကို စနစ်တကျ မပျက်မကွက် တပ်ဆင်ပါ**





































အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အကြောင်းအရာပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ (၂၀၂၂-၂၀၂၃) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် ပြည်သူ့ဆေးရုံများအတွက် လိုအပ်သော ဆေးရုံသုံးစက်ပစ္စည်းကိရိယာများနှင့် လူနာတင်ယာဉ် (Ambulance) များအား ဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

အကြောင်းအရာပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ (၂၀၂၂-၂၀၂၃) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် COVID Medical Center များနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံများအတွက် လိုအပ်သော Covid Related Medicines, Covid Reagents နှင့် Blood Safety Items များအား ဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

အသိပေးကြေညာခြင်း

မဟာသင်္ကြန် ရုံးပိတ်ရက်ကာလအတွင်း ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုလျင်မြန်ချောမွေ့စေရေးအတွက် နယ်စပ်ဒေသ တင်သွင်းတင်ပို့လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နယ်စပ်ဒေသ OSS စခန်းများ၊ မြို့နယ်အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများအနေဖြင့် တင်သွင်းတင်ပို့ခြင်းဆိုင်ရာ အကောက်ခွန်လုပ်ငန်းစဉ်များအား ပိတ်ရက်မရှိ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) ၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအုပ်ချုပ်မှုအောက်ရှိ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ အရှေ့မြောက်ဘက် (၃.၅) မိုင်အကွာ အမ်းချောင်းပေါ်တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အောက်ပါလုပ်ငန်းအား ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီများသို့ BOT စနစ်ဖြင့် လုပ်ငန်းအပ်နှံရန် တင်ဒါခေါ်ယူအိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း - အမ်းချောင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မောင်းနှင်ခြင်း၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် လွှဲပြောင်းပေးခြင်းလုပ်ငန်း [Tender No.06/ DHPI(P&W)/2022-2023]

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း (ရုံးချုပ်) တွင် အသုံးပြုရန် (မြန်မာကျပ်ငွေ) ဖြင့် ဒီဇယ်ဆီ (ရိုးရိုး) နှင့် ဒီဇယ်ဆီ (ပရိသိမ်း) များအား (DDP At Site) အရောက် ဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ခေါ်ယူလိုပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မုန့်/တောင်ရပ်ကွက်၊ ကျွန်းတောလမ်း၊ အမှတ်(၁၁၇)၊ တတိယထပ်(၄-လွှာ/A) အကျယ်အဝန်း (၁၂'x၅၀') တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား မြေရှင် ဒေါ်သန်း [၁၂/စခန(နိုင်)၀၂၉၇၅၅] ထံမှ အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိလာသူ ဒေါ်စမ်းစမ်းဝင်း [၁၂/စခန(နိုင်)၀၂၉၇၅၅] မှ ဒေါ်သက်တည်ဦး [၁၂/မက(နိုင်)၀၁၃၃၆၈] အား လွှဲပြောင်းရောင်းချခဲ့ပြီး လက်ရှိပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဒေါ်သက်တည်ဦးမှ လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်အပြည့်အစုံကြောင်း ဝန်ခံလျက် အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးညီညီ [၇/အဖန(နိုင်)၀၀၀၁၂၃] မှ ဝယ်ယူရန် စရန်နှင့်တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေးဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ရှင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းအထောက်အထားများနှင့် တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

- ၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ လာရောက်ဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုလုံးကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးသာ ကိုစံ-၁၉ ရောက်ဆိုင်ရာ အကာအကွယ် (Mask နှင့် Face Shield) များဝတ်ဆင်၍ လာရောက်ဝယ်ယူပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
- ၃။ တင်ဒါပုံစံတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၇-၄-၂၀၂၂ ရက် ၂၇-၄-၂၀၂၂ ရက်ထိ (အစိုးရရုံးပိတ်ရက်များမပါ)
- ၄။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်အချိန် - ရုံးဖွင့်ရက်(၁၀:၀၀) နာရီမှ (၁၄:၃၀) နာရီအတွင်း
- ၅။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ (၃) ထပ်ဆောင်၊ ရုံးသစ်၊ နေပြည်တော်။
- ၆။ တင်ဒါအဆိုပြုလွှာတင်သွင်းရမည့်ရက်၊ အချိန်၊ နေရာ - ၇-၄-၂၀၂၂ ရက်၊ (၁၀:၃၀) နာရီ၊ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ အစည်းအဝေးခန်းမ (ရုံးအမှတ်-၂၇)၊ (၃) ထပ်ဆောင်၊ ရုံးသစ်၊ နေပြည်တော်။
- ၇။ တင်ဒါကြော်ငြာပုံစံကို လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moee.gov.mm](http://www.moee.gov.mm) တွင်လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

Table with 2 columns: (က) Tender No.01(T)/EPGE/2022-2023, (ခ) လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း (ရုံးချုပ်) တွင် အသုံးပြုရန် ဒီဇယ်ဆီ (ရိုးရိုး) (၁၅၉၉၀) ဂါလန် ဝယ်ယူခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၆၈)၊ ဒါဘာ (မြေရှင်းခန်း) ဟုခေါ်တွင်သော တိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီးရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါ်မေမေဝင်း [၁၂/သယက(နိုင်) ၁၄၈၆၁၂] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးခင်မောင်ဦး [၁၂/ရတန(နိုင်) ၀၄၇၃၈၇] က ဝယ်ယူရန်စီစဉ်သော တူတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ် စရန်ပေးကတိစာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအရပ်ရပ်အား ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်း မူရင်းနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါ သည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်ဆိုင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရတနာမွန်အိမ်ရာ တိုက်အမှတ် (1A)၊ အခန်းအမှတ်(၄၀) ကို မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဦးစီးဌာနနှင့် အကျိုးတူဆောင်ရွက်သော ယူစနစ်ဆောင်ရွက်မှု အဆင့်ဆင့် စစ်ဆက်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်ခင်ဌေးဌေးဝင်း [၁၂/လသန(နိုင်)၀၁၆၈၇၈] မှ ၎င်းအမည်ဖြင့် တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ပြုလုပ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ထိုတိုက်ခန်းအတွင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြနိုင်ကုန်ကြောင်း နိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

၁။ မြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - ၃၇၊ မြေကွက်အမှတ် - ၂၄၄၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် - ၂၄၄၊ သမီးမရမ်းလမ်း၊ (၃၇) ရပ်ကွက်၊ (၃၇) မြို့နယ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ဦးစောမင်းထွန်း (၁၂/ဆကန(နိုင်) ၀၀၉၃၄၇) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) မြေဌာနစာချုပ် (ဂရု) မြေအားဂရုအမည်ပေါက် - ဦးစောမင်းထွန်း (၁၂/ဆကန(နိုင်) ၀၀၉၃၄၇) မှ ဂရုရန်ပေးတင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားခြင်းအား ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဘဏ်ဝင် ချေးရန် မြေပုံကူးယူခဲ့ သော မြေစာရင်းမှတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ယူခဲ့ သော မြေပုံ မူရင်းသည် သီးသန့်ဆည်းထားရာမှ အထူးအသိများရှိမိကောင်းသည့်အားဖြင့် အကြောင်းနှင့် အခြားသူ လိုအပ်ချက်မရှိပေ။ နှစ် (၆၀) ကျော်ရှိသော မြေပုံကူးအရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားခြင်းအား တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါ သည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရတနာမွန်အိမ်ရာ တိုက်အမှတ် (1A)၊ အခန်းအမှတ်(၄၀) ကို မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဦးစီးဌာနနှင့် အကျိုးတူဆောင်ရွက်သော ယူစနစ်ဆောင်ရွက်မှု အဆင့်ဆင့် စစ်ဆက်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်ခင်ဌေးဌေးဝင်း [၁၂/လသန(နိုင်)၀၁၆၈၇၈] မှ ၎င်းအမည်ဖြင့် တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ပြုလုပ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ထိုတိုက်ခန်းအတွင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် တင်ပြနိုင်ကုန်ကြောင်း နိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

၁။ မြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - ၃၇၊ မြေကွက်အမှတ် - ၂၄၄၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် - ၂၄၄၊ သမီးမရမ်းလမ်း၊ (၃၇) ရပ်ကွက်၊ (၃၇) မြို့နယ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ဦးစောမင်းထွန်း (၁၂/ဆကန(နိုင်) ၀၀၉၃၄၇) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) မြေဌာနစာချုပ် (ဂရု) မြေအားဂရုအမည်ပေါက် - ဦးစောမင်းထွန်း (၁၂/ဆကန(နိုင်) ၀၀၉၃၄၇) မှ ဂရုရန်ပေးတင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားခြင်းအား ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဘဏ်ဝင် ချေးရန် မြေပုံကူးယူခဲ့ သော မြေစာရင်းမှတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ယူခဲ့ သော မြေပုံ မူရင်းသည် သီးသန့်ဆည်းထားရာမှ အထူးအသိများရှိမိကောင်းသည့်အားဖြင့် အကြောင်းနှင့် အခြားသူ လိုအပ်ချက်မရှိပေ။ နှစ် (၆၀) ကျော်ရှိသော မြေပုံကူးအရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားခြင်းအား တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါ သည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

Table with 8 columns: No., Name, Address, Area, Price, etc. for land parcels.

Table with 8 columns: No., Name, Address, Area, Price, etc. for land parcels.

Table with 8 columns: No., Name, Address, Area, Price, etc. for land parcels.

Table with 8 columns: No., Name, Address, Area, Price, etc. for land parcels.

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃/၄-နဝေး၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၁၃၈၊ ဇရိယာ (၀.၀၂) ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၃/၄) ၉၉ လမ်း၊ နဝေးအိမ်ရာ၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ Top Food Manufacturing Co.,Ltd (၆၂၀/၁၉၉၉-၂၀၀၀) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရု မြေအား အမည်ပေါက် Top Food Manufacturing Co.,Ltd (ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ် - ၆၂၀/၁၉၉၉-၂၀၀၀) ထံမှ SP-လွှဲစာအမှတ်(၆၃၅/၁၀-၃-၂၀၀၇) ဖြင့် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူ ဒေါ်သန်းသန်း [၁၂/ပာတ(နိုင်)၀၁၃၄၈၂] မှ မြေစာရင်း မှတ်ချက်ရှိ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၎င်းမှ အရောင်းအဝယ် မြေပုံကူးလျှောက်ထားခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြေပုံ မြေရာစင်မှုရင်းသည့် အထူးအသိများပေးကာမတော်တဆ ပျောက်ဆုံးသွားကြောင်းနှင့် ၎င်းပိုင်ဆိုင်ခွင့် ပတ်သက်၍ မြေပုံလာသော ကိစ္စအဝဝကို တာဝန်ယူပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုတရားရုံး ကျွမ်းကျင်သူ SP လွှဲစာ မိတ္တူမှန် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာပေးပေးထားသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်းမရှိသေးသည့် မှန်ကန်ပါကြောင်း တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူနှင့် နှစ် (၆၀) မြေငှား (ဂရု) မူရင်းတို့အား တင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

သွေးသည် အသက်







ကျေးဇူးတင်လွှာ  
ဦးခင်ဇော်  
(မြို့နယ်ထွေ/အုပ်-ငြိမ်း)  
အသက်(၇၇)နှစ်

၂၄-၂၀၂၂ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ကျွန်တော်/ကျွန်မတို့၏ ကျေးဇူးရှင် ဖခင် ဦးခင်ဇော်အတွက် မေတ္တာဖြင့် အစစအရာရာ ကူညီပံ့ပိုး၊ သတင်းမေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြပါသော ကယားပြည်နယ်၊ လှိုင်ကော်မြို့၊ ဒေါ်ဥဒုရွှေကျင် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဦးဝိသုဒ္ဓါစာရ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးကျော်ဆန်းနှင့်ဇနီး အစ်မကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာကော်ဇော်နှင့် ဇနီးအစ်မကြီး ဒေါက်တာဒေါ်နန္ဒာမွန်၊ Forever Group ၏ CEO နှင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ၊ တေဇ(၁၇)မိသားစုများ၊ ဆွေမျိုးများ၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၊ ပညာရေးမောင်နှမများ၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများကို လည်းကောင်း၊ နာရေးကိစ္စအဆင်ပြေချေမေ့စွာဖြုတ်ပေးခဲ့သည့်အထိ မေတ္တာဖြင့် အဘက်ဘက်က ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြပါသော ကျေးဇူးတင်တိုက်သူ တစ်ဦးချင်း စီတိုင်းကို လည်းကောင်း အထူးလှိုက်လှစွာကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း မှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်သုစာ၊ ဦးစော်မျိုး-ဒေါ်ကြော့ဝတ်စုံ

ဒေါ်လှရင်  
အသက်(၈၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၅၂)၊ (၄၅)လမ်းနေ ကွယ်လွန်သူ ကဗျာဆရာကြီးဒေါက်တာထိုလှစစ်သူ (ဝဏ္ဏကျော်ထင်- ဦးစိုးညွန့်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးတင်ဝ-ဒေါ်နီလာစိုးညွန့်၊ (ဦးရာဇာ စိုးညွန့်)-ဒေါ်ထားထားဦး၊ ဦးလှိုင်မြင့်(ဗိုလ်မှူး-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ပန်းချီ စိုးညွန့်၊ [Dr. ပညာစိုးညွန့် (ဗိုလ်မှူး-ငြိမ်း)]-ဒေါ်ဥဒု၊ (ဒေါ်ခင် လပြည့်ဝန်းစိုးညွန့်)၊ ဒေါ်ယဉ်တောက်စိုးညွန့်၊ ဦးညွန့်မြင့်-ဒေါ်နေဝန်း နီနီစိုးညွန့်၊ ဦးရဲရင့်စိုးညွန့် (ဗိုလ်မှူး-ငြိမ်း)-ဒေါက်တာမာလာကြိုင် (မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)တို့၏ မိခင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘွား သည် ၅-၄-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၉-၄-၂၀၂၂ (စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသူသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ်အပေါင်း တို့အားအသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၄-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ် သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားနာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါ သည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်သိန်းရီ (နမ့်ဆန်မြို့)  
အသက်(၈၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ စက်ရုံလမ်း၊ အမှတ်(၂၀၄/အ)နေ (ဦးညွန့်သန်း)၏ဇနီး၊ မန္တလေးမြို့နေ ဦးအောင်ပွင့်-ဒေါ်ခင်အေးတို့၏ အစ်မ၊ ဦးခင်မောင်ညွန့်-ဒေါ်ခင်မေမိ၊ (ဦးစော်ထွန်းဝင်း)-ဒေါ်မြင့်သန်းဌေး၊ (ဦးသိန်းထူး)-ဒေါ်မြင့်သန်းအေး၊ ဦးအောင်မျိုးထွန်း-ဒေါ်မွှေးမွှေးသန်း၊ ဦးသန်းထွန်းဦး-ဒေါ်ထွေးထွေးသန်း၊ ဦးနေဝင်းအောင်- Daw Lily Darmawon တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မေ့မိခင်ကြီး၊ မြေး ၁၂ ယောက်၊ မြစ် နှစ်ယောက်တို့၏ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်သိန်းရီသည် ၅-၄-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၆:၂၀ နာရီတွင် ပင်လုံ ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၇-၄-၂၀၂၂ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသူသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၄-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အမှတ်(၈၀၉)၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ (၃၂) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ် ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြင့်အောင်  
(မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း)  
အသက်(၅၅)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယင်းမာပင်မြို့၊ (ခ)ရပ်ကွက်နေ (ဦးဘအောင်-ဒေါ်ခင်ကြည်) တို့၏သား၊ (ဦးသိန်းရွှေ-ဒေါ်မြရီ)တို့၏ သားသမက်၊ ဦးရဲဝင်း-ဒေါ်ဗန်နွယ်ထွေး(ခေတ္တ-USIA)၊ ဦးဘိုမောင်-ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်တို့၏ညီ/မောင်၊ ဦးအောင်ဝင်း-ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း၊ ဒေါ်လှလှဝင်းတို့၏ အစ်ကို၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ပျဉ်ထောင်ကျောင်း၊ ဂြိုဟ်တုဆက်သွယ်ရေးဝင်းနေ ဒေါ်နီတာ(မြန်မာ့ သစ်လုပ်ငန်း)၏ခင်ပွန်း၊ မောင်ဇင်မင်းထက်အောင်၏ဖခင် ဦးမြင့်အောင်(မြန်မာ့ဆက်သွယ် ရေးလုပ်ငန်း)၊ (နည်းပြချုပ်၊ ISSF "A" လိုင်စင်လက်မှတ်ရ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာခိုင်လှကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံသေနတ်ပစ်အားကစားအဖွဲ့ချုပ်)သည် ၅-၄-၂၀၂၂(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သောရုပ်ကလာပ်အား ၇-၄-၂၀၂၂ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ပျဉ်ထောင်ကျောင်းသူသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ် ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၁-၄-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ပျဉ်ထောင်ကျောင်း၊ ဂြိုဟ်တုဆက်သွယ်ရေးဝင်း၊ အမှတ်(၁) နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး  
ဦးလှဆောင်  
(သစ်ချိုကုန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့)  
မာယာဉာဓိ ဆေးတိုက်ပိုင်ရှင်  
အသက်(၉၁)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ သစ်ချိုကုန်းကျေးရွာနေ (ဦးကျား-ဒေါ်အေးရှင်)တို့၏သား၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဇလွန်မြို့ နေ (ဦးဘလွင်-ဒေါ်အောင်)တို့၏သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်း မြို့နယ်၊ ဗိုလ်ချို(၁)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်းနေ (ဒေါ်မြသိန်း) ၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးသန်းနိုင်၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဒေါ်သက်သက်ဆွေတို့ ၏ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး ဦးလှဆောင်သည် ၆-၄-၂၀၂၂ (ပုဗ္ဗဟူးနေ့) နံနက် ၉:၃၅ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၄-၂၀၂၂ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသူသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး မိတ်ဆွေ များအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဦးမောင်မောင်လေး  
ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန  
အသက် (၈၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သုဝဏ္ဏ မင်းခင်လမ်း၊ အမှတ်(၅၃)၊ အခန်း(၁၁)နေ ဒေါ်တိုးတိုးဝင်း (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဦးစီး ဌာန)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးမောင်မောင်လေးသည် ၅-၄-၂၀၂၂ ရက် နံနက် ၇:၂၀ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူ ထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်ဝန်ထမ်းများ နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး  
ဦးတင်ထွဋ်  
က.ပ.ရ (ငြိမ်း)  
အသက်(၇၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဂဠုန်ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၀၅)၊ သိပုံလမ်းနေ (ဦးလှအောင်-ဒေါ်တင်တင်)တို့၏သား၊ (ဦးအောင်ကြီး-ဒေါ်သန်းရင်)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ညွန့်ရွှေ(မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်-ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ မောင်မိုးဇော်ဟိန်း၊ မောင်ထူးမြတ်စေ-မထွန်းပပလင်း၊ မောင်ငြိမ်း ချမ်းပိုင်-မညွန့်ဝေဝေထွန်း၊ မောင်သက်ပိုင်စိုး-မဝင်းလှလှဦးတို့၏ မွေးသဖောင် ကျေးဇူးရှင်၊ မနန်းသန္တာမြို့၊ မရွှန်းလှရတီပိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုးသည် ၆-၄-၂၀၂၂ (ပုဗ္ဗဟူးနေ့) နံနက် ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၈-၄-၂၀၂၂ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထိန်ပင်သူသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူ အားရည်စူး၍ ၁၂-၄-၂၀၂၂ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး  
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်းတုန်းအသင်း နာယကကြီးနှင့်  
ကန်တော့ခံပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သူ  
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်သိန်း(ငြိမ်း)၊  
ကြည်း/၁၁၁၈၄(OTS-36)၊ အသက် (၈၃)နှစ်  
အထူးကြေကွဲဝမ်းနည်းခြင်း  
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင် သိန်း(ငြိမ်း)၊  
အသက်(၈၃)နှစ်သည် ရန်ကုန်မြို့၌ (၂-၄-၂၀၂၂)  
(စနေနေ့) မွန်းလွဲ(၁:၃၀)တွင် ကွယ်လွန်သွား  
ကြောင်း သိရှိကြရပါသဖြင့် မိသားစုဝင်များနှင့်  
ထပ်တူထပ်မျှ ကြေကွဲဝမ်းနည်းရပါကြောင်း။  
မင်းတုန်းအသင်း  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

မူးယစ်ကိုပစ်  
ပန်းတိုင်သစ်  
စိတ်သစ်  
လူသစ်  
ဘဝသစ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဦးမြင့်အောင်(မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း)  
ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်(EC-044)  
မြန်မာနိုင်ငံသေနတ်ပစ်အားကစားအဖွဲ့ချုပ်  
နည်းပြချုပ်(Pistol)၊ နိုင်ငံ့လက်ရွေးစင်အားကစားသမားဟောင်း

အသက်(၅၅)နှစ်  
မြန်မာနိုင်ငံသေနတ်ပစ်အားကစားအဖွဲ့၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်၊ သေနတ်ပစ် အားကစားနည်းပြချုပ်(Pistol)၊ ISSF "A" လိုင်စင်လက်မှတ်ရ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာခိုင်လှကြီး၊ ငွေတံဆိပ်ဆုရှင် နိုင်ငံ့လက်ရွေးစင်အားကစား သမားဟောင်းဖြစ်သူ ဦးမြင့်အောင် (မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း)သည် ၅-၄- ၂၀၂၂(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ အမှုဆောင်များနှင့်ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ မြန်မာနိုင်ငံသေနတ်ပစ်အားကစားအဖွဲ့ချုပ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဦးကျော်သက် (ညွှန်ကြားရေးမှူး)  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန  
အသက်(၄၅)နှစ်

ဒေါ်စံထားဖြူ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်ဘုန်းသန်ပိုင်စိုး၊ မောင်အောင် ဘုန်းပြည့်တို့၏ဖခင် ဦးကျော်သက် (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန)သည် ၄-၄-၂၀၂၂ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၆:၀၅ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစု နှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ အဆင့်မြင့်အရာထမ်းစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၁)မှ ညီအစ်ကိုမောင်နှမ မိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း  
ဦးစိုးမြင့်ဟန် (ဆုထူးပန် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ)  
(အာရှမြန်မာဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ)နှင့် (ကျားမင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းစု)  
အသက်(၅၄)နှစ်  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့၊ (၅၈)လမ်း၊ (၃၉)လမ်းနှင့် (C)ထောင့်နေ ဒေါ်နန်းဝေဝေခိုင်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း ဦးစိုးမြင့်ဟန် (ဆုထူးပန် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ) (အာရှမြန်မာဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ)နှင့် (ကျားမင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းစု) သည် ၃-၄-၂၀၂၂ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရသည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ လမ်းနှင့်တံတား B.O.T လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ချွေတာနိုင်သည့် နည်းလမ်းများ

Exhaust Fan များကို လိုအပ်သည့်အချိန်သာ သုံးပါ။ အချိန်ပြည့် ဖွင့်မထားသင့်ပါ။



24:00  
လိုအပ်ချိန်

ကန်၊ တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုက်အမှတ်(၁၄၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၉)၊ ဝေဟင်(၁၀၅၅)ကျေးရွာအနယ်ရှိ နယ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက် (အရပ်ဒေါ်) ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အင်းဝ(၂၀)လမ်း၊ အမှတ်(၁၄၉)ဟာခေါ်တွင်သည့် ရေမီးဝေခင်းစာပါရှိသောမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခွာအဖွဲ့အစည်းအရပ်အားလုံးကို အမည်ပေးကပ်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချ ထိုင်သည့်အဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့် ဒေါ်ခိုင်မုညလတ်(၁) / ဗဟန(နိုင်) ၂၀၀၀၉၀၀)ထံမှ ကွန်ပျူတာ၊ မိတ်ဆွေက အပြုအမူပိုင်ပြောင်းဝယ်ယူရန် ရေငွေတစ်ချို့ကိုပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါပြီ။ ကန်ကွက်ဝယ်ပါက ဤမြေကွက်ပါသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်း မူရင်း များဖြင့် တွက်ပေးသည့်လားရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြန်ဆန်းသည့်အထိပေးဆောင်အပ် သက်သက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ - အဆက်အသွယ်နေရသူများ

ဒေါ်မေမြတ်စိန် U.L.B.O.S.L. (ဖု-၁၁၅၀၀)	ဒေါ်ဝေလှည့်ဌေး U.L.B.O.S.L. (ဖု-၀၆၅၀၅)	ဦးရီဖီတ U.L.B. (ဖု-၅၀၅၅၅)
--	--	---------------------------------

နည်းပညာ အမှတ်(၅၀) ဝေဟင်၊ အင်းစိန်လမ်း၊ စံရိပ်ငြိမ်မှတ်တိုင်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်  
ဖု- 01 - 2304311, 510760, 510940, 510950, 500643, 502517  
နည်းပညာ အမှတ်(၂၈၇) ဝေဟင်၊ မွန်တိုပိတ်လမ်း၊ ဝါးအိမ်ကြီးတရားမှတ်တိုင်၊ မကောင်းမြို့နယ်  
ဖု- 01 - 552742, 01- 559320, 01-8603230, 01-8603231  
Email - soesanraalestate@gmail.com

အားကစားမြှင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်ဆေး



## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
  - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြှင့်မားရေး

ဒို့နိုင်ငံဟာ နေရာဒေသအလိုက် ပထဝီအနေအထား၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ၊ ဘာသာစကား၊ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုစတဲ့ မတူကွဲပြားမှုများစွာနဲ့ သမိုင်းအစဉ်အဆက် မှာ အတူတကွ ပေါင်းစည်းနေထိုင်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပြီး ရေမြေပိုင်နက် နယ်နိမိတ်နဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ခိုင်မာတဲ့သမိုင်းကြောင်းရှိတဲ့ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်တယ်။

ဒီလိုသမိုင်းကြောင်းအစဉ်အဆက်မှာ တိုင်းရင်းသားများနဲ့ ပေါင်းစည်း နေထိုင်လာခဲ့တဲ့ ပြည်ထောင်စုဖြစ်တဲ့အပြင် ဒို့ရဲ့အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် “ပြည်ထောင်စု (Union)” ဆိုတဲ့စကားကို ရွေးချယ်ပေးခဲ့တာဖြစ်တဲ့အတွက် မိမိတို့အနေနဲ့ အလေးထားအကောင်အထည်ဖော် နေတာဖြစ်တယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ (၇၇)နှစ် မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## ခေတ်အဆက်ဆက်၊ အစိုးရအဆက်ဆက်နှင့် နိုင်ငံရေးစနစ် အမျိုးမျိုးကြားတွင် တပ်မတော်သည် လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ရှေ့တွင် မားမားမတ်မတ် ရပ်တည်ခဲ့ တပ်မတော်၏ ကောင်းမြတ်သော သမိုင်းကြောင်းအစဉ်အလာများကို သိရှိနားလည်ပြီး လက်ဆင့်ကမ်း ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်း တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၅) သီဟတပ်ခွဲ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
တပ်မတော်(ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်း ကျောင်း(ဗထူး) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၂၅) သီဟတပ်ခွဲသင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဗထူးတပ်မြို့ တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(ဗထူး) စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင် ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်း တက်ရောက်မိန့်ခွန်း ပြောကြားသည်။  
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❁

### နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တရားခံများကို လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ



နေပြည်တော် ဧပြီ ၆  
နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် CRPH၊ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ပြည်သူလူထုကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်မှု ယန္တရားပျက်ပြားစေရန်အတွက် အစိုးရနှင့် ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူလူထုပိုင်ဆိုင်ဆောက်အုံ များအား အကြောင်းမဲ့ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း စသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမရှိစေရေး စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ဧပြီ ၅ ရက်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဘူတာရွာရှိ တရားခံ သန်းထွန်းနောင်၏ နေအိမ်၌ သိမ်းဆည်းရမိ သည့် လက်လုပ်မိုင်းနှင့် ဖောက်ခွဲရေးဆက်စပ်ပစ္စည်း များ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

**ယနေ့ ဖတ်စရာ**

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၉၅ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

စာမျက်နှာ ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးဝမြို့နယ်၌ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ ထောင်ထားသည့် လက်လုပ်မိုင်းအားနင်းမိပေါက်ကွဲပြီး အမျိုးသားနှစ်ဦး၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် ကလေးငယ်နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ငါးဦးသေဆုံး၊ အမျိုးသားတစ်ဦး ဒဏ်ရာရ၍ အမျိုးသမီး တစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

စာမျက်နှာ ၁၅